
1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΥΠΟ ΠΙΕΣΗ ΤΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-09-2020

Επιφάνεια: 540.86 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανησυχητική η αύξηση - Ο ΕΟΔΥ ανακοίνω
σε χθες 339 νέα κρούσματα κορωνοϊού

Γ
ια τάξη αύξησης στο σύστημα 
Υγείας, η οποία δεν δείχνει ση
μάδια υποχώρησης μετά τα αυ
ξημένα κρούσματα κορωνοϊού, 
έκανε λόγο ο επίκουρος καθη
γητής της Ιατρικής Σχολής του ΕΚΠΑ και 
μέλος της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων 

του υπουργείου Υγείας, Γκίκα Μαγιορκί- 
νη. Κατά τη διάρκεια της τακτικής ενημέ
ρωσης για την εξέλιξη της πανδημίας, ο κ. 
Μαγιορκίνης μίλησε για ανησυχητική αυ
ξητική τάση των κρουσμάτων, με επίκε
ντρο να είναι η Αττική.
Η αύξηση των κρουσμάτων εμπίπτει με 
την επιστροφή των αδειούχων από τις δια
κοπές, σημείωσε. Σύμφωνα με τον ίδιο, 
καταγράφονται τάσεις υπέρβασης από 
την προηγούμενη εβδομάδα και διπλασια
σμός στην Αττική, στοιχεία που ανησυ
χούν, αλλά και πιέζουν το σύστημα Υγείας. 
Παράλληλα, ο ίδιος επανέλαβε ότι οι ηλικιω
μένοι πρέπει να είναι ιδιαίτερα προσεκτικοί, 
σημειώνοντας πως ενισχύονται οι συστά

σεις σε όσους είναι πάνω από 65 ετών.
Ο κ. Μαγιορκίνης εκτίμησε και το πότε θα 
φανούν τα πρώτα αποτελέσματα από την ε
φαρμογή των πρόσφατα ειλημμένων μέ
τρων. Στον αριθμό των κρουσμάτων τα πρώ
τα αποτελέσματα θα φανούν τις πρώτες δέ
κα ημέρες με δύο εβδομάδες από τη λήψη 
τους. Ωστόσο, στον αριθμό των διασωληνω- 
μένων αυτό θα χρειαστεί λίγο καιρό παρα
πάνω και συγκεκριμένα σε 20 με 30 ημέρες. 
Χθες καταγράφηκαν 339 νέα κρούσματα, εκ 
των οποίων 64 συνδέονται με γνωστές συρ
ροές και 39 εντοπίστηκαν κατόπιν ελέγχων 
στις πύλες εισόδου. Παράλληλα, σημειώθη
καν δύο ακόμη θάνατοι, ανεβάζοντας τον 
τραγικό απολογισμό σε 327.
Ο συνολικός αριθμός των κρουσμάτων εί
ναι 14.738, εκ των οποίων το 55.7% άν- 
δρες.Στο μεταξύ, 71 συμπολίτες μας νο
σηλεύονται διασωληνωμένοι. Η διάμεση 
ηλικία τους είναι 69 ετών.
Παράλληλα, 177 ασθενείς έχουν εξέλθει 
από τις ΜΕΘ.



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ο ΙΣΑ καλεί τους πολίτες να μη παρασύρονται από
σκοταδιστικές και επικίνδυνες απόψεις για την πορ ...

Πηγή: HELLENIC MAIL Σελ.: 1,9 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-09-2020

Επιφάνεια: 373.92 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

επικαιροτητα 0 ΙΣΑ καλεί τους πολίτες 
να μη παρασύρονται από σκοταδιστικές 
και επικίνδυνες απόψεις για την πορεία 
της επιδημίας {α9)
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1  Ο ΙΣΑ καλεί τους πολίτες να μη παρασύρονται από σκοταδιστικές και
επικίνδυνες απόψεις για την πορ ...

Πηγή: HELLENIC MAIL Σελ.: 1,9 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-09-2020

Ο ΙΣΑ καλεί τους πολίτες να μη παρασύρονται 
από σκοταδιστικές και επικίνδυνες απόψεις 
για την πορεία της επιδημίας
Ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών(ΙΣΑ) 
καταδικάζει ανυπόστατες και επι
κίνδυνες απόψεις για την πανδη
μία covid-19 και καλεί τους πολί
τες να ακολουθούν τις οδηγίες της 
Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων του 
υπουργείου Υγείας και του ΕΟΔΥ 
και να μη παρασύρονται από σκο- 
ταδιστικές και ανυπόστατες από
ψεις για τη χρήση της μάσκας και 
των υπολοίπων μέτρων προστα
σίας. «Καταδικάζουμε απερίφρα
στα ανυπόστατες και επικίνδυνες 
απόψεις σχετικά με την πανδημία 
και τα μέτρα προφύλαξης που

αποπροσανατολίζουν το κοινό 
και βάζουν σε κίνδυνο τη δημόσια 
υγεία», δήλωσε ο πρόεδρος του 
ΙΣΑ Γιώργος Πατούλης.

Ο ΙΣΑ ξεκαθαρίζει ότι θα εξαντλή
σει την αυστηρότητά του, στο 
πλαίσιο της πειθαρχικής αρμοδι- 
ότητάς του, σε περιπτώσεις που 
μέλη του συμμετέχουν στη διά
δοση απόψεων που δεν συμβα
δίζουν με τις διεθνείς επιστημο
νικές απόψεις για την επιδημία. 
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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1  Ανοχύρωτα τα νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-09-2020

Επιφάνεια: 512.03 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΩΝΟΪΟΣ

Αδράνεια 
χωρίς τέλος από 
την κυβέρνηση
» Ευχολόγια και πάλι από τον 
Μπτσοτάκπ για ιην πανδημία.
>J> Μέτρα για τα θεάματα, αλλά 
σιωπή για την ενίσχυση του ΕΣΥ, 
τα σχολεία και τις συγκοινωνίες. 
)) Επιστρατεύονται τρία μεγά
λα νοσοκομεία για να αυξηθούν 
οι ΜΕΘ. Συναγερμός στην Αττική. » 339 τα νέα κρούσματα χθες.

Μάχη στην Ευρώπη για να 
σταματήσει η εξάπλωση

ΣΕΛ. 10-11,14
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1  Ανοχύρωτα τα νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-09-2020

ΕΝΟΨΕΙ ΤΟΥ ΔΕΥΤΕΡΟΥ ΚΥΜΑΤΟΣ ΤΗΣ ΠΑΝΔΗΜΙΑΣ

Ανοχύρωτα τα νοσοκομεία 
της Θεσσαλονίκης
ΡΕΠΟΡΤΑΖ ΜΑΡΟΥΛΑ ΠΛΗΚΑ

£§> Θεσσαλονίκη: «Ανοχύρωτα» συνεχίζουν να 
είναι τα δημόσια νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης 
ενόψει ενός δεύτερου και πιο σφοδρού κύματος 
της πανδημίας Covid-19. Μεγάλες ελλείψεις συ
νεχίζουν να υπάρχουν σε ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό, όπως και σε υλικοτεχνικές υποδο
μές, ενώ η κατάσταση αναμένεται να επιδεινω
θεί στην περίπτωση που δεν ανανεωθούν οι συμ
βάσεις των εργαζόμενων ορισμένου χρόνου. Συγ
χρόνως φαίνεται πως γίνεται και ένα μικρό «πάρ- 
τι» με ιδιωτικά εργαστήρια.

Τα παραπάνω προκύπτουν από την ενημέρω
ση της αντιπροσωπείας του ΣΥΡΙΖΑ που, με ε
πικεφαλής τον πρώην υπουργό και τομεάρχη Υ
γείας Ανδρέα Ξανθό, πραγματοποίησε χθες επι
σκέψεις στα δύο νοσοκομεία αναφοράς Covid- 
19 της Θεσσαλονίκης, τα «Παπανικολάου» και 
ΑΧΕΠΑ, αλλά και στο Κέντρο Υγείας της 25ης 
Μαρτίου. Στην αντιπροσωπεία συμμετείχαν η 
αν. τομεάρχπς Υγείας Δώρα Αυγέρη, ο βουλευτής 
A' Θεσσαλονίκης Γιάννης Αμανατίδης και στε
λέχη τού κόμματος από τον χώρο της Υγείας.

Μεγάλε$ ελλείψειε
Στο «Παπανικολάου» η αντιπροσωπεία πα- 

ρευρέθηκε σε ανοιχτή συνέλευση των εργαζομέ
νων, η οποία πραγματοποιήθηκε στον αύλειο χώ
ρο του νοσοκομείου. Οι εργαζόμενοι αναφέρθη
καν στις ελλείψεις που υπάρχουν σε ανθρώπινο 
δυναμικό και στα προβλήματα των επισφαλώς 
εργαζομένων (ΟΑΕΔ που λήγουν τον Φεβρουάριο, 
επικουρικών που λήγουν τον Οκτώβριο και τον 
Δεκέμβριο). Τόνισαν ότι αυτοί οι εργαζόμενοι κα
λύπτουν βασικές ανάγκες του νοσοκομείου, ιδι
αίτερα στις παρούσες έκτακτες υγειονομικές συν
θήκες, και πως μέχρι στιγμής δεν υπάρχει καμία 
μέριμνα από την κυβέρνηση για το εργασιακό 
τους μέλλον.

«Ιδιωτικό» το εργαστήριο για Covid-19
Στα αξιοσημείωτα είναι και το ότι το εργαστή

ριο για την ανίχνευση του SARS-CoV-2, όπως 
κατήγγειλαν, το λειτουργεί ιδιώτης. Στο νοσοκο
μείο υπάρχει γενικότερο πρόβλημα με τη λει
τουργία των εργαστηρίων, ενώ για έξι μήνες ύ
ποπτα δείγματα για τον νέο κορωνοϊό στέλνο
νταν σε ιδιώτη. Όπως ειπώθηκε χθες, τώρα με
τέφεραν στις εγκαταστάσεις τού «Παπανικολά- 
ου» ένα ιδιωτικό εργαστήριο, αφού μηχανήματα, 
αντιδραστήρια και υπάλληλος δεν ανήκουν στο 
νοσοκομείο, αλλά σε ιδιώτη!

Μεγάλη ανησυχία υπάρχει και για το ότι το 
νοσοκομείο αναφοράς δεν θα μπορεί να εξυπη
ρετεί ασθενείς με άλλα νοσήματα πλην της 
Covid-19, χάνοντας ουσιαστικά τον πραγματικό 
του σκοπό. Επίσης, τονίστηκε η ελλιπής χρημα
τοδότηση του νοσοκομείου που, ενώ εξαρχής έ
παιξε ρόλο νοσοκομείου αναφοράς για τον κο- 
ρωνοϊό, χαρακτηρίστηκε επισήμως ως τέτοιο ύ
στερα από το πρώτο κύμα και χωρίς να έχει τα οι
κονομικά οφέλπ των άλλων νοσοκομείων ανα
φοράς.

Η αντιπροσωπεία του ΣΥΡΙΖΑ συναντήθηκε 
και με τις διοικήσεις των νοσοκομείων, ενώ το 
απόγευμα έγινε η συνάντηση του Αν. Ξανθού με

Η αντιπροσωπεία του ΣΥΡΙΖΑ στη συνάντηση με 
τη διοίκηση του Νοσοκομείου «Παπανικολάου»

339 νέα κρούσματα και 
71 διασωληνωμένοι
Αυξητική τάση στους 
διασωληνωμένους, ενώ τα νέα 
ημερήσια κρούσματα παραμένουν 
σταθερά πάνω από300. Δύο 
επιπλέον θάνατοι

Σε 339 ανέρχονται ία νέα κρούσματα ίου 
κορωνοϊού στη χώρα το τελευταίο 24ωρο, 
σύμφωνα με τη χθεσινή ενημέρωση του ΕΟ- 
ΔΥ. Enions μέσα σε μια μέρα καιεγράφησαν 
δύο θάνατοι, με τον συνοδικό αριθμό των νε
κρών να φτάνει πλέον τουε 327. Ειδικότερα, 
από τα 339 νέα κρούσματα, τα 64 συνδέονται 
με γνωοτέε συρροέε ενώ 39 εντοπίστηκαν κα
τόπιν ελέγχων στιε πύδεε εισόδου τηε χώραε. Ο 
συνοδικόε αριθμόε των κρουσμάτων είναι 
14.738, εκ των οποίων το 55,7% άνδρεε.

την ΕΝΙΘ και λίγο αργότερα με εργαζόμενους 
στον χώρο της Υγείας στην ΕΔΟΘ.

Έκλεισε κι άλλο δημοτικό σχολείο
Χθες έκλεισε με εντολή του διευθυντή του το 

Ιο Δημοτικό Σχολείο και Νηπιαγωγείο της Γου
μένισσας στο Κιλκίς, όταν επιβεβαιώθηκε ότι η κα
θαρίστρια που εργαζόταν σ’ αυτό βρέθηκε θετική 
στον SARS-CoV-2. Η γυναίκα παρουσίασε πυρε
τό την περασμένη Τετάρτη και έκανε τεσττο ο
ποίο και βγήκε θετικό. Την επόμενη ημέρα ξεκί
νησε η ιχνηλάτηση των επαφών της, ενώ το σχο
λείο έκλεισε για να απολυμανθεί. Χθες έκαναν τε
στ οι εκπαιδευτικοί των σχολείων και αναλόγως 
των αποτελεσμάτων θα αποφασιστεί εάν θα ε- 
παναλειτουργήσουν από Δευτέρα το δημοτικό 
και το νηπιαγωγείο.

Στο μεταξύ, σε καραντίνα μπήκε η δομή φιλο
ξενίας προσφύγων και μεταναστών στο Κουτσό- 
χερο της Λάρισας μετά την επιβεβαίωση 10 κρου
σμάτων σε διαμένοντες σ’ αυτή. Σύμφωνα με 
πληροφορίες, τα 7 από τα κρούσματα είναι μέλη 
δύο οικογενειών. Στα καλά νέα περιλαμβάνεται η 
χθεσινή ανακοίνωσα που εξέδωσε το Νοσοκο
μείο «Ιπποκράτειο», σύμφωνα με την οποία οι 
δύο τελευταίοι ασθενείς με Covid-19 από το γη
ροκομείο στο Ασβεστοχώρι, που μετρά πολλούς 
νεκρούς, έλαβαν εξιτήριο.
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1  Ποιο ΕΣΥ, ποια σχολεία, ποιες συγκοινωνίες; Τα
θεάματα!

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-09-2020

Επιφάνεια: 928.47 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΩΝΟΪΟΣ

Αδράνεια 
χωρίς τέλος από 
την κυβέρνηση
» Ευχολόγια και πάλι από τον 
Μπτσοτάκπ για ιην πανδημία.
>J> Μέτρα για τα θεάματα, αλλά 
σιωπή για την ενίσχυση του ΕΣΥ, 
τα σχολεία και τις συγκοινωνίες. 
>}> Επιστρατεύονται τρία μεγά
λα νοσοκομεία για να αυξηθούν 
οι ΜΕΘ. Συναγερμός στην Αττική. 
>»339 τα νέα κρούσματα χθες.

Μάχη στην Ευρώπη για να 
σταματήσει η εξάπλωση

ΣΕΛ. 10-11,14
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1  Ποιο ΕΣΥ, ποια σχολεία, ποιες συγκοινωνίες; Τα θεάματα!
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-09-2020

TO MONO ΜΕΤΡΟ 
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ 

ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΩΝΟΪΟ

Ποιο ΕΣΥ, ποια σχολεία, ποιες 
συγκοινωνίες; Τα θεάματα!

ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΚΩΣΤΑΣ ΣΑΒΒΟΠΟΥΛΟΣ

» Με to σταδιακό κατέβασμα του 
διακόπτη πτυχών της κοινωνικής δρα
στηριότητας και της οικονομικής ζωής 
επιχειρεί η κυβέρνηση να περιορίσει τις 
βαριές συνέπειες των χειρισμών της 
στο μέτωπο της υγειονομικής κρίσης. 
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης προανήγγει
λε χθες τα νέα περιοριστικά μέτρα που 
αφορούν «τις δημόσιες συναθροίσεις, 
την αναστολή πολιτιστικών εκδηλώσε
ων για 14 ημέρες και πρωτοβουλίες που 
ενθαρρύνουν την τηλεργασία και στον 
δημόσιον και στον ιδιωτικό τομέα, ώστε 
να περιορίσουμε τις περιττές μετακι
νήσεις», χωρίς ωστόσο να κάνει την πα
ραμικρή μνεία για την ενίσχυση του Ε
ΣΥ και τη στήριξη των εργαζόμενων και 
των επιχειρήσεων!

Σύμφωνα δε με την επίσημη ενημέ
ρωση, στη σύσκεψη σημειώθηκε ότι, 
«παρά την αύξηση του αριθμού των δια- 
σωληνωμένων ασθενών, το Εθνικό Σύ
στημα Υγείας δεν αντιμετωπίζει έλλειψη 
κλινών εντατικής θεραπείας», σε αντι
διαστολή με την προχθεσινή παραδοχή 
τού κυβερνητικού εκπροσώπου αναφο
ρικά με την «αυξημένη επιβάρυνση στις 
κλίνες ΜΕΘ, καθώς δύο στις τρεις περί
που είναι κατειλημμένες στην Αττική».

Διαφοροποίηση Τσιόδρα
Την πίεση δε που υφίσταται το ΕΣΥ 

«φωτογράφισε» με ευκρίνεια, στην ίδια 
σύσκεψη, ο Σωτήρης Τσιόδρας, τονίζο
ντας ενώπιον του Κυρ. Μητσοτάκη ότι 
«ο αριθμός των νοσηλευομένων είναι 
πλέον στους 554. Είναι περίπου στο 
20% με 30% των κλινών, ανάλογα την 
περιοχή που βλέπει κανείς» και συ
μπληρώνοντας ότι «αυτός είναι ένας α
πό τους δείκτες που καθοδηγούν τη λή
ψη περισσότερων μέτρων σε ό,τι αφορά 
τις περιοχές της Αττικής».

Υποκριτικό «ενδιαφέρον» 
για ns συγκοινωνίεε

Ο πρωθυπουργός, στο πλαίσιο της 
χθεσινής σύσκεψης με την Επιτροπή Ε
πιστημόνων, εστίασε ξανά μονομερώς 
στη «χρήση της μάσκας σε χώρους ό
που είναι υποχρεωτική». Φορώντας δε 
τη μάσκα της υποκρισίας, σημείωσε το 
ενδιαφέρον του «ιδιαίτερα για τα Μέ
σα Μαζικής Μεταφοράς», τηρώντας σι
γή ιχθύος ωστόσο έναντι των αιτημά
των για αύξηση δρομολογίων και διε
νέργεια προσλήψεων στα ΜΜΜ! Σήμα 
κινδύνου για τους «παράγοντες που βά
ζουν την Αττική στο πορτοκαλί» εξέ- 
πεμψε ο Σ. Τσιόδρας, καθώς «στον χάρ
τη θετικότητας» η μεγαλύτερη περιφέ
ρεια της χώρας ξεπερνά το 5%.

Ηχηρή «καμπάνα» 
από tous επιστήμονεβ

Το σχέδιο «να μπουν τρία νέα μεγά-

Επιστρατεύ ονται 
τρία μεγάλα 

νοσοκομεία για να 
αυξηθεί η δύναμη 
πυράς των ΜΕΘ - 
που δεν 
ενισχύθηκαν...

«Πιθανό» 
θεωρούν 

το lockdown 
στην Αττική 
οι επιστήμονες

λα νοσοκομεία, το Τ. Γεννηματάς’, το 
‘Λαϊκό’ και το Ίπποκράτειο’, για να 
βοηθήσουν τα υπόλοιπα σε σχέση με 
τον κορωνοϊό και άλλα 40 κρεβάτια 
ΜΕΘ» γνωστοποίησε η Λένα Παγώνη, 
επειδή «τα πράγματα δεν είναι καλά». 
Η πρόεδρος των νοσοκομειακών για
τρών υπογράμμισε στον ΣΚΑΪ πως «με 
τριψήφιο αριθμό κρουσμάτων εννοεί
ται το lockdown στην Αττική», λέγο
ντας ότι «οικονομικά δεν αντέχουμε 
νέο lockdown, αλλά προηγείται η υγεία 
για να αποφύγουμε εικόνες Ιταλίας και 
Αγγλίας».

«Το βλέπω πιθανό το lockdown την 
Αττική, άλλα ελπίζω να προλάβουμε την 
επιδείνωση της επιδημίας» δήλωσε ο 
καθηγητής Λοιμωξιολογίας Νίκος Σύ- 
ψας, εξηγώντας ότι «ατυχώς θα πρέπει 
να γίνει σε όλη την Αττική, γιατί οι δή
μοι είναι πολύ κοντά ο ένας στον άλλο».

Τον κώδωνα του κινδύνου ότι «αν ε
ξακολουθήσει η άνοδος στον αριθμό 
των κρουσμάτων, τον Δεκέμβριο θα έ
χουμε 800-1.000 ημερησίως» έκρουσε 
(Mega) έκρουσε ο καθηγητής Ιατρικής 
Μανώλης Δερμιτζάκης. Κατέθεσε ω
στόσο την άποψη ότι «δεν είναι καλή ι
δέα» ένα νέο lockdown, καθώς «ο χει
μώνας θα είναι πιο δύσκολος. Αν χρει
αζόμαστε lockdown για να κρατήσουμε 
τα κρούσματα χαμηλά, έχουμε πρό
βλημα. Γιατί δεν είναι βιώσιμη λύση. 
Αν κάνουμε lockdown τώρα, θα ξανα
κάνουμε και τον Δεκέμβριο. Δεν είναι 
βιώσιμος τρόπος διαχείρισης αυτός».

Επέμεινε δε στη θέση ότι «πρέπει πρώ
τα να σταματήσει η θεία μετάληψη και 
μετά να κλείσουν οι επιχειρήσεις», κα
θώς «πρέπει όλες οι πλευρές των δρα
στηριοτήτων μας να εξεταστούν ως πι
θανές εστίες μετάδοσης. Να δούμε τα 
πράγματα επιστημονικά».

OixovopiKOS προβληματισμόν
Το κυβερνητικό αδιέξοδο για τις συ

νέπειες στην οικονομία που απορρέ
ουν από τους ερασιτεχνικούς χειρι
σμούς των «αρίστων» στο σκέλος της 
υγειονομικής κρίσης «καθρεφτίστηκε» 
στη δήλωση του Άδωνι Γεωργιάδη (Α
ΝΤΙ) ότι «αν φτάναμε σε νέο lockdown, 
η ζημιά στην οικονομία θα ήταν πολύ 
μεγάλη».

Ν. Hflionouflos: Επικίνδυνοι
«Το επιτελικό κράτος του Κυριάκου 

Μητσοτάκη παίζει στα ζάρια τη δημό
σια υγεία και απειλεί να τινάξει τη χώ
ρα στον αέρα» τόνισε ο Ν. Ηλιόπουλος, 
επισημαίνοντας ότι, αντί να ανακοι
νωθούν μέτρα για την ενίσχυση του Ε
ΣΥ, για σχολεία, για τα Μέσα Μαζικής 
Μεταφοράς, για την προστασία της υ
γείας και της ασφάλειας των εργαζο
μένων, «ο πρωθυπουργός περιορίστη
κε σε ευχολόγια. Παρουσίασε τους πο
λίτες ως υπεύθυνους για τη διασπορά 
του ιού». «Απ’ ό,τι φαίνεται, η πιο επι
κίνδυνη δραστηριότητα είναι ο πολιτι
σμός» συμπλήρωσε σκωπτικά ο εκ
πρόσωπος τύπου του ΣΥΡΙΖΑ - Προο
δευτική Συμμαχία.

ΚΥΝΙΚΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ

Μοίρασαν μάσκες για 
να καλύψουν... «μια 
φασαρία του ΣΥΡΙΖΑ»!
«Τι να κάνουμε; Να τους σκοτώσουμε; 
Έδωσαν λάθος προδιαγραφές από την 
Επιτροπή Υγείας. Να τους δείρουμε;»
» Ευθύνε5... στην αξιωματική αντιποΑίτευση για το 
φιάσκο με ns μάσκεε - αλεξίπτωτα στα σχοδεία επέρρι- 
ψεο Άδωνιε Γεωργιάδηε, καθώε υποστήριξε ότι «το κρά- 
ros αποφάσισε να καϋύψει μια φασαρία του ΣΥΡΙΖΑ για 
ns δωρεάν μάσκεε κι αυτό έγινε γρήγορα. Και ό,τι γίνε
ται γρήγορα μπορεί να έχει και ϋάθη»! Για rous υπεύ- 
Guvous δετού τραγέλαφου, που κόστισε στα δημόσια τα
μεία 6,2 εκατ. ευρώ, ανέφερε crrous γνωστούε rovous: «Τι 
να κάνουμε; Να rous σκοτώσουμε; Έδωσαν d00os προ- 
διαγραφέε από την Επιτροπή Υγείαε. Να rous δείρου
με;»

«Μέχρι σήμερα γνωρίζαμε ότι η κυβέρνηση επέήεξε 
να ανοίξει τα σχοήεία με περισσότεροί μαθητέε ανά 
τμήμα, ήιγότερουε εκπαιδευτικούε και xcopis τεστ, με 
αποτέλεσμα ήδη σχοήεία να κήείνουν Πόγω κρουσμά
των» απάντησε ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συμμαχία. Με 
αφορμή δε ns δηϋώσειε του Άδωνι Γεωργιάδη, «που 
προσπάθησε να δικαιολογήσει το φιάσκο με ns μάσκεε», 
τονίζει δηκτικά ότι «μάθαμε ότι αποφάσισαν να ns μοι
ράσουν όχι γιατί πιστεύουν ότι είναι ευθύνη ms Ποήιτεί- 
as για rous μαθητέε και τη δημόσια υγεία, arTrla για να 
γϋ ιτώσο υ ν τη ν κρ ιτι κή α πό τον ΣΥΡΙΖΑ». « Ε ίνα ι επ ι κίνδυ
νοι και πϋέοντο παραδέχονται και δημόσια, και κυνικά».
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1  Πρωτοπόρο μοριακό τοστ διάγνωσης για κορωνοϊό
από Ελληνες επιστήμονες

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,13 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-09-2020

Επιφάνεια: 414.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΒΡΕΤΑΝΙΑ
Πρωτοπόρο μοριακό 
τεοτ διάγνωσηε 
για κορωνόίό από 
ΈΧΧηνεβ επιστήμονε$
Ένα νέο μοριακό τεστ διάγνω- 
ons ths Covid-19, το οποίο βγά
ζει αποτέλεσμα επί τόπου μέσα 
σε 90 λεπτά, ανακάλυψαν Έλ
ληνες επιστήμονες.
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1  Πρωτοπόρο μοριακό τοστ διάγνωσης για κορωνοϊό από Ελληνες
επιστήμονες

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,13 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-09-2020

Η ΒΡΕΤΑΝΙΑ ΠΑΡΗΓΤΒΛΕ 55r8 ΕΚΑΤ. ΤΕΣΤ

Πρωτοπόρο μοριακό 
τοστ διάγνωσης 
για κορωνοϊό από 
ΕΠΠηνος επιστήμονες

ΕΝΑ ΝΕΟ ΜΟΡΙΑΚΟ τεστ διάγνωσης της Covid-19, to οποίο βγάζει αποτέλεσμα επί τόπου 
μέσα σε 90 λεπτά, έναντι 24 ωρών για τα σημερινά μοριακά εργαστηριακά τεστ, είναι ιδιαίτερα 
αξιόπιστο, εμφανίζοντας ευαισθησία πάνω από 94%. Το τεστ, που γίνεται με τη λήψη δείγμα
τος από τη μύτη και ανιχνεύει στη συνέχεια τα ίχνη γενετικού υλικού του κορωνοϊού, δεν χρει
άζεται εργαστήριο και μπορεί να εκτελεστεί σε μια φορητή συσκευή μικρότερη από ένα κινη
τό τηλέφωνο. Η ανάπτυξη του τεστ έγινε από τη DnaNudge, μια νέα εταιρεία-τεχνοβλαστό του 
Imperial College. Συνιδρυτής και διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας είναι ο ελληνοκυπρια
κής καταγωγής καθηγητής Κρις Τουμάζου, ηλεκτρολόγος-μηχανικός και καινοτόμος εφευρέ
της, ιδρυτής του Ινστιτούτου Βιοϊατρικής Μηχανικής του Imperial. Συνεργάτιδα του, συνιδρύ- 
τρια από το 2015 της DnaNudge και επικεφαλής επιστήμονας είναι η Ελληνίδα δρ Μαρία Καρ- 
βέλα, απόφοιτος του Τμήματος Βιολογίας του Πανεπιστημίου Αθηνών, με διδακτορικό από το 
Πανεπιστήμιο της Γλασκώβης. Οι ερευνητές του Κολλεγίου Imperial του Λονδίνου, με επικε
φαλής τον καθηγητή λοιμωξιολογίας Γκρέιχαμ Κουκ, οι οποίοι έκαναν τη σχετική δημοσίευση 
στο περιοδικό μικροβιολογίας «The Lancet Microbe», δοκίμασαν το τεστ σε 386 ασθενείς και 
ιατρικό προσωπικό του Εθνικού Συστήματος Υγείας της Βρετανίας. Η βρετανική κυβέρνηση 
έκανε κιόλας παραγγελία για 5,8 εκατομμύρια τέτοια τεστ αξίας 161 εκατ. λιρών.
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1  ΥΓΕΙΑ
Πηγή: ΑΞΙΑ Σελ.: 24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-09-2020

Επιφάνεια: 2281.64 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στις 28/9 
η συνταγογράφηση 

για το αντιγριπικό
εμβόλιο

Μετάδοση 
τον C0VID-19 
πριν τα 
συμπτώματα
Περίπου το 40% χων περισχαχικών μετάδοσης 
χου κορωνοϊού SARS-CoV-2 συμβαίνει πριν 
χην εμφάνιση χων συμπχωμάχων της νόσου 
Covid-19 στους φορείς χου ιού, ενώ ένα πρό- 
σθεχο 35% συμβαίνει καχά χην πρώχη μέρα 
εκδήλωσης χων συμπχωμάχων ή χην αμέσως 
επόμενη, σύμφωνα με μια νέα διεθνή επισχη- 
μονική μελέχη. Συνολικά, περίπου "τρία σχα 
χέσσερα περισχαχικά μεχάδοσης συμβαίνουν 
σε ένα χρονικό «παράθυρο» που εκχείνεχαι 
από δύο έως χρεις μέρες πριν χην εκδήλωση 
χων πρώχων συμπχωμάχων μέχρι δύο έως 
χρεις μέρες αμέσως μετά,Όμως, σε ανθρώπους 
με μακρύχερη περίοδο επώασης χου ιού, η 
προσυμπχωμαχική μεχαδοχική περίοδος είναι 
ακόμη μεγαλύχερη και πιο πρόωρη. Οι ερευ- 
νηχές, με επικεφαλής χον ειδικό σχη βιοσχα- 
χισχική και επιδημιολογία δρα Λούκα Φερέχι 
χου Πανεπισχημίου χης Οξφόρδης, οι οποίοι 
έκαναν χη σχεχική προδημοσίευση σχο 
medRxiv, σύμφωνα με χο «Nature», μελέχησαν 
191 περιπχώσεις μεχάδοσης χου κορωνοϊού, 
δίνονχας έμφαση σχο πόχε ακριβώς έγινε η 
αρχική λοίμωξη σε έναν άνθρωπο, πόχε εκ
δηλώθηκαν χα πρώχα συμπχώμαχα χου (αν 
είχε) και πόχε μεχέδωσε χον ιό σε κάποιον 
άλλο. Η μελέχη χονίζει χη σημασία χων μαζι
κών διαγνωσχικών χεσχ, χης ιχνηλάχησης χων 
επαφών και χης προληπχικής χήρησης χων 
φυσικών αποσχάσεων, ώσχε να μειωθεί η πι- 
θανόχηχα εξόπλωσης χου κορωνοϊού από 
προσυμπχωμαχικούς ανθρώπους. Οι ερευνη- 
χές υπογραμμίζουν πως «είναι ζωχικής σημα
σίας οι άνθρωποι να αυχο-απομονώνονχαι 
από χους άλλους αμέσως μόλις προσέξουν όχι 
έχουν χο παραμικρό σύμπχωμα, ακόμα και 
ήπιο».

Τα παιδιά λιγότερο 
ασυμπτωματικοί φορείς
Οι ενήλικοι έχουν σχεδόν δεκαπλάσια πιθα- 
νόχηχα σε σχέση με χα παιδιά να είναι ασυ- 
μπχωμαχικοί φορείς χου κορωνοϊού και εξό
πλωσης χης νόσου Covid-19, σύμφωνα με 
Ιχαλούς επισχήμονες. Οι ερευνηχές εκχιμούν 
όχι χα παιδιά πιθανόχαχα δεν παίζουν σημα- 
νχικό ρόλο σχην ασυμπχωμαχική εξάπλωση 
χης Covid-19. Μόνο χο 1,2% χων παιδιών 
χωρίς καθόλου συμπχώμαχα λοίμωξης 
Covid-19 βρέθηκαν θεχικοί σχον ιό SARS- 
CoV-2 όχαν εισήχθησαν σε νοσοκομείο σχο 
Μιλάνο για άλλη αιχία, ένανχι ποσοσχού ασυ- 
μπιωμαχικών 9,2% μεχαξύ χων ενηλίκων. «Τα 
σχοιχεία δεν υποστηρίζουν χην άποψη όχι χα 
παιδιά είναι συχνόχερα ασυμπχωμαχικά σε 
σχέση με χους μεγάλους», δήλωσε ο επικεφα
λής ερευνηχής, παιδίαχρος δόκχωρ Κάρλο 
Αγκοσχόνι χου Πανεπισχημίου χου Μιλάνου 
και πρόσθεσε πως χα ευρήμαχα «επιχρέπουν 
σχις ιχαλικές αρχές να ξεκινήσουν χο νέο σχο
λικό έχος με λιγόχερο απαισιόδοξη διάθεση», 
όσον αφορά χους πιθανούς κινδύνους εξό
πλωσης χης επιδημίας σχα σχολεία. Η μελέχη 
αναφέρει όχι έως χο 80% χων ενηλίκων με 
Covid-19 μπορεί να είναι ασυμπχωμαχικοί.

α συνεχίσει και σχο απώχερο μέλλον να κυκλοφο
ρεί σχην ανθρωπόχηχα ο κορωνοϊός SARS-CoV-2, 
ο οποίος προκαλεί χη νόσο Covid-19, έχει μεταδο
θεί σε περισσότερα από 20 εκατομμύρια ανθρώπους 
σχη Γη (μόνο χα διαγνωσμένα κρούσματα), έχει ήδη 
σκοτώσει περίπου 730.000 ασθενείς και δυστυχώς 
ξανασηκώνει «κεφάλι» σε πολλές χώρες, μεχαξύ 

χων οποίων η Ελλάδα. Αν υπήρξε κάποια περίοδος που ο ιός θα 
μπορούσε να περιοριστεί, αυτή έχει πια παρέλθει, μάλλον ανεπιστρε
πτί. Ό,τι κι αν συμβεί από εδώ και πέρα, σύμφωνα με αρκετούς επι
στήμονες, ένα πράγμα δείχνει σχεδόν βέβαιο: Ο νέος ιός ποτέ δεν θα 
φύγει. Μεταδίδεται τόσο εύκολα -κυρίως με χη βοήθεια ασυμτπωμα- 
χικών φορέων- και έχει ήδη εξαπλωθεί τόσο πολύ σχα πέραχα χου 
πλανήτη, που χο πιθανότερο σενάριο, λένε οι ειδικοί, σύμφωνα με χο 
αμερικανικό περιοδικό Atlantic, είναι όχι ναι μεν π πανδημία θα 
λάβει τέλος κάποια στιγμή -επειδή αρκετοί άνθρωποι θα έχουν μο- 
λυνθεί ή εμβολιαστεί- όμως ο κορωνοϊός δεν θα πάψει να κυκλοφο
ρεί ανάμεσά μας σε χαμηλότερα επίπεδα, συχνά κάτω από χα επιδη- 
μιολογικά «ραντάρ».

Σαν την παλίρροια...
Με χο πέρασμα χου χρόνου, χα κρούσματα θα ανεβοκαχεβαίνουν σαν 
χην παλίρροια, επιδημικά ξεσπάσματα θα υπάρχουν πόχε εδώ και 
πόχε εκεί, αλλά ακόμη κι όχαν υπάρξουν εμβόλια, ο ιός δεν θα ξερι
ζωθεί. Άλλωστε, εμβόλια υπάρχουν εδώ και καιρό για πολλούς ιούς, 
αλλά μόνο ο ιός χης ευλογίας θεωρείται όχι έχει εξαφανιστεί από χη 
Γη. Άρα, καχά πάσα πιθανότητα, θα ζούμε με χον νέο κορωνοϊό για 
χην υπόλοιπη ζωή μας, δεν θα είναι όμως τόσο επίφοβος όσο χώρα. 
Πριν μερικούς μήνες, οι υπεύθυνοι δημόσιας υγείας έδειχναν μεγα
λύχερη αισιοδοξία ακόμη και για εξαφάνιση χου νέου κορωνοϊού, 
όπως είχε συμβεί χο 2004 με χον συγγενικό ιό που προκαλούσε χη 
νόσο SARS. Όμως, αυτό θεωρείται πια σχεδόν απίθανο, καθώς ο 
νέος ιός εξαπλώνεται πολύ πιο εύκολα από ό,χι ο προηγούμενος 
κορωνοϊός SARS-CoV, ιδίως από χη στιγμή που μεταδίδεται από 
ανθρώπους ανύποπτους όχι χον έχουν σχο σώμα χους.
«Είναι πολύ απίθανο όχι αυτήν χη φορά θα μπορέσουμε να κηρύξου
με χη νίκη που είχαμε πετύχει εναντίον χου SARS», δήλωσε ο επιδη- 
μιολόγος Σχέφεν Μορς χου Πανεπιστημίου Κολούμπια χης Νέας 
Υόρκης. Τι ακριβώς θα συμβεί, θα εξαρχηθεί καθοριστικά από χη

δύναμη και χη διάρκεια χης ανοσίας έναντι χου νέου ιού, σύμφωνα 
με χον λοιμωξιολόγο Γιοναχάν Γκραντ χου Πανεπιστημίου Χάρβαρντ. 
Σύμφωνα με χο μοντέλο που έχει αναπτύξει, αν η ανοσία διαρκεί 
λίγους μήνες, η αρχική μεγάλη πανδημία θα ακολουθηθεί από μι
κρότερα κύματα κάθε χρόνο. Αν η ανοσία διαρκεί σχεδόν δύο χρόνια, 
η νόσος Covid-19 θα παρουσιάζει εξάρσεις χρόνο παρά χρόνο. Όσο 
λιγότερο διαρκεί η ανοσία τόσο δυσκολότερο θα είναι χο «ξερίζωμα» 
χου ιού. Προς χο παρόν, είναι ασαφές πόσο διαρκεί π ανοσία, καθώς 
ο ιός είναι αρκετά νέος για να εξαχθούν ασφαλή συμπεράσματα. 
Πάντως, ένα μελλοντικό εμβόλιο πιθανότατα θα χρειάζεται περιοδικές 
επαναλήψεις κάθε χρόνο (όπως χης γρίπης) ή κάθε δύο χρόνια. 
Αλλά ακόμη κι αν ο ιός εξαφανιστεί από χους ανθρώπους, θα συνε
χίσει να κυκλοφορεί σχα ζώα, από όπου κάλλιστα θα μπορεί να 
εξαπλωθεί ξανά στους ανθρώπους. Πολύ περισσότερο, σύμφωνα με 
χον ιολόγο Τίμοθι Σίαν χου Πανεπιστημίου χης Β. Καρολίνα, που 
άνθρωποι με Covid-19 φαίνεται όχι κολλάνε διάφορα ζώα (από όπου 
ο ιός επιστρέφει).
Με βάση χο καλύτερο σενάριο, η ύπαρξη τόσο εμβολίων όσο και 
καλύτερων φαρμάκων σχο μέλλον θα κάνει χην Covid-19 μία λιγό
τερο επικίνδυνη νόσο και ο SARS-CoV-2 θα γίνει άλλος ένας εποχι
κός αναπνευστικός ιός, όπως οι ήδη τέσσερις κοινοί κορωνοϊοί (229Ε, 
OC43, NL63 και HKU1) που προκαλούν κοινά κρυολογήματα. Ίσως 
ο SRAS-CoV-2 γίνει ο πέμπτος ιός αυτής χης πολύ πιο «άκακης» 
ομάδας.

Μεταδοτικότητα και φονικότητα
Είναι γνωστό όχι σχους ιούς υπάρχει γενικά μία διελκυστίνδα ανά
μεσα σχη μεταδοτικότητα και χη φονικότητα. Όσο πιο φονικός είναι 
ένας ιός τόσο δυσκολότερα εξαπλώνεται. Και οι ιοί -τελικά- «θέλουν» 
να εξαπλωθούν, όχι να σκοτώσουν.
«Αν δει κανείς χη μεγάλη εικόνα, ένας νεκρός ξενιστής δεν βοηθά 
χον ιό», όπως αναφέρει ο ειδικός σχους κορωνοϊούς Βινίχ Μενασερί 
χου Πανεπιστημίου χου Τέξας. Αρα, λογικά και ο νέος ιός θα γίνει 
λιγότερο φονικός με χο πέρασμα χου χρόνου, σε συνδυασμό με χην 
ανοσία χάρη σχα εμβόλια. «Νομίζω όχι ο κορωνοϊός θα είναι μαζί μας 
και σχο μέλλον. Αλλά μαζί μας είναι και η γρίπη, χωρίς να “κατεβάζει 
ρολά” σχις κοινωνίες μας. Συνεπώς, θα χα καταφέρουμε και με αυτόν», 
εκτίμησε η ερευνήτρια νέων εμβολίων Ρουθ Κάρον χου Πανεπιστη
μίου Τζονς Χόπκινς χης Βαλτιμόρης.

HI

'•Λ*.*'

Αδυναμία και 
πυρετός σε 
εμβολιασθέντες 
με το εμβόλιο 
Sputnik-V

Γ ερίπου χο 14% χων εθελοντών, που εμβο
λιάσθηκαν με χο ρωσικό εμβόλιο Sputnik-V 

.. X σχο πλαίσιο χης χρίχης φάσης χων κλινικών 
δοκιμών, δηλώνει ότι νοιώθει αδυναμία, έχει 
μυϊκούς πόνους και παρουσιάζει πυρετό, δήλωσε 
σήμερα ο Ρώσος υπουργός Υγείας Μιχαήλ Μου- 
ράσκα.
«Περισσότεροι από 300 εμβολιασθέντες (εθελο
ντές), δηλαδή περίπου το 14%, δηλώνουν ότι 
νιώθουν αδυναμία , μυϊκούς πόνους στην διάρ
κεια του εικοσιτετραώρου και σε σπάνιες περι
πτώσεις ανεβάζουν πυρετό. Όλα αυτά περιγρά- 
φονται στις οδηγίες χρήσης, είναι οι προβλεπό- 
μενες παρενέργειες. Κατά κανόνα διαρκούν μια,

μιάμιση ημέρα», δήλωσε ο Μουράσκα, προσθέ
τοντας ότι το εμβόλιο πέρασε σειρά κλινικών και 
προκλινικών δοκιμών και αναπτύχθηκε πάνω σε 
μια πλατφόρμα η οποία έχει ήδη χρησιμοποιηθεί 
για την ανάπτυξη εμβολίων. «Τα στοιχεία που 
διαθέτουμε βάσει αυτής της πλατφόρμας είναι 
πάρα πολλά και μπορούμε να πούμε με ηρεμία 
ότι το σκεύασμα αυτό είναι ασφαλές. Ωστόσο για 
οποιοδήποτε φαρμακευτικό σκεύασμα, το οποίο 
προορίζεται να χρησιμοποιηθεί ευρέως, πρέπει 
να υπάρχουν πιο αναλυτικά, λέτπομερή, δεδομέ
να από την χρήση του σε έναν μεγάλο αριθμό 
ασθενών στους οποίους έχουν γίνει διαφορετικές 
διαγνώσεις και παρουσιάζουν διαφορετικά επί-
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1  ΥΓΕΙΑ
Πηγή: ΑΞΙΑ Σελ.: 24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-09-2020

■ Την τελευταία Δευτέρα του Σεπτεμβρίου, στις 
28 του μήνα που διανύουμε, θα αρχίσουν οι 
γιατροί της χώρας να συνταγογραφούν 
ηλεκτρονικά το αντιγριπικό εμβόλιο. Ο 
εμβολιασμός κατά της γρίπης, ιδίως για τις 
ευπαθείς ομάδες, αποκτά μεγαλύτερη σημασία 
φέτος και λόγω της πανδημίας Covid-19. Όπως 
ανακοίνωσε το υπουργείο Υγείας, η περίοδος 
εμβολιασμών για τη γρίπη ξεκινά στα μέσα του 
επόμενου μήνα -όπως γίνεται κάθε χρόνο- μετά 
και την επίσημη εισήγηση της Εθνικής Επιτροπής 
Εμβολιασμών.

πεδα ανοσίας», δήλωσε ο Ρώσος υπουργός Υγεί
ας. Ο Ρώσος υπουργός Υγείας είπε όχι οι εμβολι- 
ασθέντες εθελοντές παρακολουθούνχαι συστη- 
ματικά μέσω ενός κέντρου τηλεϊατρικής από ια
τρούς με υψηλή κατάρτισα οι οποίοι έχουν πρό
σβαση στο ιατρικό τους ιστορικό, δηλαδή γνωρί
ζουν μεταξύ άλλων και ποιοι πάσχουν από χρόνια 
νοσήματα. «Αυτό μας επιτρέπει να έχουμε ένα 
πλήρες φάσμα δεδομένων κατά την διάρκεια της 
τρίτης φάσης των κλινικών δοκιμών» δήλωσε ο 
ίδιος. Ο Μιχαήλ Μουράσκα ανακοίνωσε επίσης 
ότι η παραγωγή του εμβολίου Sputnik-V προχω- 
ράει βάσει σχεδίου και τρεις μεγάλες φαρμακευ
τικές επιχειρήσεις στην Ρωσία έχουν ξεκινήσει

την παραγωγή του. Παράλληλα, πρόσθεσε ότι 
κατά την παρούσα χρονική περίοδο, η πρώτη 
παρτίδα του εμβολίου άρχισε να διανέμεται σε 
όλες τις περιφέρειες της Ρωσίας.
Οι πρώτοι που θα έχουν πρόσβαση στο εμβόλιο 
θα είναι οι ιατροί και το νοσηλευτικό προσωπικό, 
οι δάσκαλοι και εργαζόμενοι σε άλλους τομείς 
που έρχονται άμεσα σε επαφή με τον κόσμο, 
δήλωσε ο Μουράσκα, εκτιμώντας ότι στα τέλη 
Νοεμβρίου με αρχές Δεκεμβρίου θα στέλνονται 
μεγάλες παρτίδες εμβολίων, με τα οποία δεν θα 
εμβολιάζονται μόνο τα άτομα που ανήκουν στις 
ομάδες υψηλού κινδύνου, αλλά και ευρέως όλοι 
οι πολίτες.

Πανδημίες φέρνει 
η μείωση 
της άγριας ζωής
Οι πληθυσμοί άγριας ζωής του πλανήτη μας 
-θηλαστικά, πουλιά, αμφίβια, ερπετά και ψά
ρια- μειώθηκαν κατά μέσο όρο σε ποσοστό 
68% σε λιγότερο από μισό αιώνα. Αυτό δείχνει 
η έκθεση Ζωντανός Πλανήτης 2020 που δη
μοσίευσε το WWF. Μία έκθεση ορόσημο, κα
θώς πρόκειται για μια «ακτινογραφία» της 
κατάστασης της παγκόσμιας βιοποικιλότητας 
και της υγείας του πλανήτη.
Σύμφωνα με την οργάνωση, «το πόρισμα είναι 
ένα και αδιαμφισβήτητο: ο τρόπος που ζούμε, 
η μη βιώσιμη ανθρώπινη δραστηριότητα, έχει 
φέρει τον πλανήτη σε οριακό σημείο και πλέ
ον απειλείται η ίδια η επιβίωσή μας. Πνεται 
μάλιστα ξεκάθαρο πως οι αιτίες που οδηγούν 
τη φύση σε κατάρρευση είναι ίδιες με αυτές 
που συμβάλλουν στην εμφάνιση ζωονόσων 
και στο ξέσπασμα πανδημιών, όπως αυτή του 
COVID-19». Όπως υπογραμμίζουν από το 
WWF, οι πληθυσμοί των ειδών αποτελούν 
δείκτη της συνολικής υγείας της φύσης. Οι 
σοβαρές μειώσεις αποτελούν σημαντική έν
δειξη ότι ο πλανήτης μας είναι σε κρίση.

Καταστροφή της φύσης
Σύμφωνα πάντα με την οργάνωση, «η αυξα
νόμενη καταστροφή της φύσης, όχι μόνο απει
λεί την άγρια ζωή αλλά και την ανθρώπινη 
υγεία και τον τρόπο διαβίωσής μας, την επι
σιτιστική ασφάλεια και όλες τις πτυχές της 
ζωής μας. Η μείωση των πληθυσμών της άγρι
ας ζωής συμβάλλει στην εμφάνιση ασθενειών 
που μεταφέρονται από τα ζώα στους ανθρώ
πους (ζωονόσοι) και είναι υπεύθυνες για πάνω 
από το 60% όλων των πρόσφατων πανδημιών 
και επιδημιών, συμπεριλαμβανομένου του 
COVID-19.
Όπως υπογραμμίζει το WWF, «ο τρόπος που 
η ανθρωπότητα επιλέγει να ανακάμψει από 
την πανδημία COVID-19 και να αντιμετωπίσει 
τις επικείμενες απειλές από ιπν παγκόσμια 
περιβαλλοντική κρίση, θα επηρεάσει την υγεία 
και τον τρόπο ζωής όλων μας. Ο χρόνος τε
λειώνει. Πρέπει να δράσουμε τώρα προκειμέ- 
νου η φύση να ανακάμψει και να εξασφαλί
σουμε την επιβίωσή μας».
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1  ΝΑΣΟΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Παίζουν στα ζάρια τη δημόσια
Υγεία

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-09-2020

Επιφάνεια: 283.6 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ndoos HXionouXos: Παίζουν στα ζάρια τη δημόσια Υγεία
«ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ που περνάει, ίο επιτελικό 
κράτος του Κυριάκου Μητσοτάκη παίζει 
στα ζάρια τη δημόσια υγεία και απειλεί 
να τινάξει τη χώρα στον αέρα», δήλωσε ο 
εκπρόσωπος Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ-Προο- 
δευτική Συμμαχία, Νάσος Ηλιόπουλος.

Ανέφερε ειδικότερα ότι «σήμερα 
δεδομένων των συνθηκών ο ελληνι
κός λαός ανέμενε μια αποφασιστική 
κυβερνητική παρέμβαση, έναν πρωθυ
πουργό που θα ανακοίνωνε μέτρα για 
την ενίσχυση του Εθνικού Συστήματος 
Υγείας, για σχολεία, για τα Μέσα Μαζι
κής Μεταφοράς, για την προστασία της 
υγείας και της ασφάλειας των εργαζομέ
νων». Ωστόσο, πρόσθεσε, ο ελληνικός 
λαός «δεν άκουσε τίποτα από όλα αυτά». 
Επέκρινε τον πρωθυπουργό ότι «περιο
ρίστηκε σε ευχολόγια» και «παρουσίασε

τους πολίτες ως υπεύθυνους για τη δια- 
σπορά του ιού», σχολιάζοντας πως «από 
ό,τι φαίνεται η πιο επικίνδυνη δραστη
ριότητα είναι ο πολιτισμός».

Επίσης όπως επισημαίνει σε ανα
κοίνωσή του ο ΣΥΡΙΖΑ: «Μέχρι σήμε
ρα γνωρίζαμε ότι η κυβέρνηση επέλεξε 
να ανοίξει τα σχολεία με περισσότερους 
μαθητές ανά τμήμα, λιγότερους εκπαι
δευτικούς και χωρίς τεστ, με αποτέλεσμα 
ήδη σχολεία να κλείνουν λόγω κρουσμά
των», αναφέρει ο ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική 
Συμμαχία σε σχόλιό του. Προσθέτει ότι 
«όμως χθες το βράδυ μάθαμε από τον 
αντιπρόεδρο της Ν.Δ. και υπουργό κ. 
Γεωργιάδη που προσπάθησε να δικαι
ολογήσει το φιάσκο με τις μάσκες, ότι 
αποφάσισαν να τις μοιράσουν όχι για
τί πιστεύουν ότι είναι ευθύνη της πολι

ii
«0 πρωθυπουργός 
παρουσίασε 
τους πολίτες ως 
υπεύθυνους για τη 
διασπορά του ιού»

τείας για τους μαθητές και τη δημόσια 
υγεία, αλλά για να γλιτώσουν την κρι
τική από τον ΣΥΡΙΖΑ».

«Η Ν.Δ. επιλέγει να παίξει στα ζάρια 
τη δημόσια υγεία. Είναι επικίνδυνοι 
και πλέον το παραδέχονται και δημό
σια και κυνικά», δηλώνει ο ΣΥΡΙΖΑ.

Από την πλευρά της η τομεάρχης του 
κόμματοςΈφη Αχτσιόγλου καταγγέλλο
ντας την πολιτική της ΝΔ τόνισε μετα
ξύ άλλων: «Η κυβέρνηση έδρασε πολύ 
αργά, δίνοντας λίγα και πολύ συχνά στη 
λάθος κατεύθυνση. Δεν αξιοποίησε τις 
δυνατότητες που υπάρχουν ούτε για να 
προλάβει τις συνέπειες της οικονομι
κής κρίσης ούτε, κυρίως, για να δημι
ουργήσει τις προϋποθέσεις γρήγορης 
επαναφοράς στην ανάπτυξη», δήλωσε η 
Έφη Αχτσιόγλου. «Οι δαπάνες για άμε

ση ενίσχυση προς επιχειρήσεις, εργα
ζόμενους και νοικοκυριά δεν ξεπερνούν 
τα 4,6 δισ., μαζί με τις εγγυοδοτήσεις. 
Δηλαδή 2,4% του ΑΕΠ, που μας φέρ
νει στην προτελευταία θέση της ευρω
ζώνης», πρόσθεσε, σημειώνοντας ότι 
«οι 8 στις 10 μικρομεσαίες επιχειρή
σεις έμειναν εκτός επιστρεπτέας προ
καταβολής, αλλά και όσες την έλαβαν 
πήραν ένα δάνειο, το οποίο αυξάνει το 
χρέος που ήδη έχουν σωρεύσει». Η κ. 
Αχτσιόγλου υπογράμμισε ότι «έχουμε 
200.000 χαμένες θέσεις εργασίας και 
μέσα σε ελάχιστους μήνες η ανεργία 
αυξήθηκε 4 μονάδες. Το οικονομικό 
κλίμα στις μικρομεσαίες επιχειρήσεις 
έχει καταρρεύσει, έχουν χάσει το 50% 
του τζίρου τους, ασφυκπούν και πολ
λές κινδυνεύουν να κλείσουν».
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1  Νέα πολιτική Φαρμάκου
Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-09-2020

Επιφάνεια: 289.01 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2740

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Νέα πολιτική 
Φαρμάκου
> ΤΟΥ ΓΙΑΝΝΗ ΧΑΛΚΙΑΔΑΚΗ

Οι κ.κ. Νίκος Βέττας 
και Θεόδωρος Τρύφων.

Σ
την αναγκαία χάραξη μιας νέας εθνικής πολιτικής φαρμάκου, 
που θα έχει στο επίκεντρό της τις επενδύσεις και θα εξασφα
λίζει την επάρκεια της χώρας σε φάρμακα, εστίασε ο πρόεδρος 
της Πανελλήνιας Ένωσης Φαρμακοβιομηχανίας, Θεόδωρος 
Τρύφων, στην τοποθέτησή του, κατά τη διάρκεια του Συνεδρί
ου του «Economist».

«Η πρόσφατη υγειονομική κρίση ανέδειξε τη σημασία της διασφάλι
σης συνθηκών επάρκειας, ειδικά σε κρίσιμους τομείς όπως η Υγεία και το 
Φάρμακο», είπε ο κ. Τρύφων, παρουσία του γενικού διευθυντή του ΙΟΒΕ 
Νίκου Βέττα.

Ο ίδιος σημείωσε πως « Ελλάδα και Ευρώπη πρέπει να μειώσουν το 
βαθμό εξάρτησης από τα εισαγόμενα φάρμακα από τρίτες χώρες και να 
υιοθετήσουν μία μακροπρόθεσμη, συνεκτική πολιτική, η οποία θα οδηγεί 
στην αυτάρκεια φαρμάκων και στην προσέλκυση επενδύσεων». Συνε- 

% χίζοντας, ο επικεφαλής της ΠΕΦ μίλησε για τις προκλήσεις που αντιμε
τώπισε η Ευρώπη εξαιτίας της πανδημίας του κορωνοϊού, λέγοντας: «Η 
πανδημία του κορωνοϊού οδήγησε πολλές χώρες στην Ευρώπη και στον 
κόσμο, στην απαγόρευση των εξαγωγών προκειμένου να καλύψουν τις 

* εσωτερικές τους ανάγκες».
Σε ό,τι αφορά στην πραγματικότητα που διαμορφώθηκε από την παν

δημία στη χώρα μας, έκανε λόγο πως «σε αντίθεση με άλλες χώρες που 
εμφανίζουν μεγάλη εξάρτηση από τις εισαγωγές, στη χώρα μας δεν πα
ρατηρήθηκαν ελλείψεις σε αναγκαία φάρμακα.

Και αυτό, γιατί η Ελλάδα έχει ισχυρή εγχώρια παραγωγική φαρμακοβι
ομηχανία, η οποία διαθέτει 28 υπερσύγχρονα εργοστάσια και στην οποία 
εργάζονται 11.000 επιστήμονες υψηλής ειδίκευσης».

Κατόπιν, ο κ. Τρύφων υποστήριξε πως «έχουμε ως χώρα το μοναδικό 
πλεονέκτημα να παράγουμε εδώ τα φάρμακά μας και να εξασφαλίζουμε 
την απρόσκοπτη πρόσβαση των ασθενών σε αυτά».

Για να διευκρινίσει πως «περισσότεροι από 3 εκατ. ασφαλισμένοι και 
. ασθενείς καλύπτουν σήμερα τις ανάγκες τους με φάρμακα που παράγο- 

νται εγχωρίως από ελληνικά εργοστάσια».
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1  Προμηθεύτηκε πρώτο στην Ευρώπη τα τελευταίας
γενιάς αντιγόνα

Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ
ΚΥΡΙΑΚΗΣ

Σελ.: 32 Ημερομηνία
έκδοσης:

20-09-2020

Επιφάνεια: 118.65 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2740

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΡΟΣΩΠ

Προμηθεύτηκε πρώτο στην Ευρώπη 
τα τελευταίας γενιάς αντιγόνα

Στη δυνατότητα που είχε το ελληνικό κράτος να προμη
θευτεί πρώτο στην Ευρώπη, τα τελευταίας γενιάς αντιγόνα, 
rapid tests, τα οποία ήδη έχουν χρησιμοποιηθεί στη Μυτιλήνη 
και στη Μόρια, και θα χρησιμοποιηθούν σε όλη την Ελλάδα, 

αναφέρθηκε ο υπουργός Υγείας, Βασίλης Κι- 
κίλιας, στο 19ο Ετήσιο Συνέδριο Healthworld 
- Designing the New Healthcare Landscape. 
«Καταφέραμε να σταθούμε στο ύψος των πε
ριστάσεων», είπε ο κ. Κικίλιας, σημειώνοντας 
πως «στο κομμάτι του φαρμάκου πέρασε από 
τη Βουλή νομοθεσία για την κατάργηση του 
entry fee 25% για τα καινούργια, νέας τεχνο
λογίας σημαντικά φάρμακα.

Ο ΥΠΟΥΡΓΟΣ ΥΓΕΙΑΣ Κ. ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ.
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1  Προτεραιότητα νέα πτέρυγα και αναβάθμιση
υποδομών

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-09-2020

Επιφάνεια: 508.33 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Προτεραιότητα 
νέα πτέρυγα 
και αναβάθμιση 
υποδομών
ΜΑΞ. ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
ΣΤΟ ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΛΑΡΙΣΑΣ

«Το Γενικό Νοσοκομείο Λάρισαε είναι 
ένα μετωπικό νοσοκομείο που έχει 
προσφέρει πολλά. Η πόλη, αλλά και 
όλοε ο νομόε χρειάζονται τιε υπηρε- 
σίεε του, γι' αυτό και είναι αναγκαία 
η νέα πτέρυγα. Η ενεργειακή αναβάθ
μιση είναι θετική, αλλά χρειάζεται συ
νολική αναβάθμιση των υποδομών, 
συμπεριλαμβανομένηε τηε εσωτερι- 
κήε ανακαίνισηε, όπωε και στελέχωση 
με το αναγκαίο προσωπικό, που θέ
τουν οι εργαζόμενοι, αφού οι ελλεί
ψει είναι ο λόγοε που αντιδρούν eras 
φήμεε για αλλαγή των εφημεριών. 
Όσον αφορά στα βαρέα-ανθυγιεινά, 
δημόσια έχω υποστηρίξει ότι οι εργα
ζόμενοι στα νοσοκομεία τα δικαιούν
ται. Άλλωστε, μετά την επέλαση του 
κορονοϊού, όλο και περισσότεροι το 
αντιλαμβάνονται».
Τα παραπάνω δήλωσε ο βουλευτήε 
Λαρίσηε τηε Νέαε Δημοκρατίαε, κ. 
Μάξιμοε Χαρακόπουλοε, μετά τιε συ- 
ναντήσειε που είχε με τη διοίκηση και 
εργαζομένουε του ιδρύματοε.
Τα προβλήματα του ΓΝΛ, οι μελλον
τικοί σχεδιασμοί και η ανταπόκρισή 
του στην αυξημένη ετοιμότητα που 
απαιτείται λόγω κορονοϊού, βρέθη

καν στο επίκεντρο τηε συζήτησηε που 
είχε ο θεσσαλόε πολιτικόε με τον δι
οικητή κ. Γρηγόρη Βλαχάκη, τον αν
τιπρόεδρο κ. Χάρη Τσιλιάκο, το μέλοε 
του Δ.Σ. κ. Κώστα Πάνο και τον διευ
θυντή ιατρικών υπηρεσιών κ. Από
στολο Κομνό.
ΑΝΟΙΞΗ '21 ΣΚΑΛΩΣΙΕΣ 
ΓΙΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ 
Ο Διοικητήε του νοσοκομείου διαβε
βαίωσε ότι υπάρχει ετοιμότητα για την 
αντιμετώπιση των περιστατικών του 
Covid-19. Αναφερόμενοε στον σχε
δίασμά αναβάθμισηε του νοσοκομεί
ου, απέδωσε τα εύσημα στιε διοικη- 
τικέε, τεχνικέε και ιατρικέε υπηρεσίεε 
του νοσοκομείου, διότι διεκπεραί- 
ωσαν δουλειά μηνών σε ελάχιστο 
χρόνο, προκειμένου να υποβληθούν 
έγκαιρα οι προτάσειε για χρηματοδό
τηση από το ΠΕΠ θεσσαλίαε για την 
ενεργειακή αναβάθμιση του νοσοκο
μείου. Πρόκειται για τη μεγαλύτερη 
σε προϋπολογισμό ενεργειακή ανα
βάθμιση κτιρίου στη Θεσσαλία, 
ύψουε 5,5 εκατ. ευρώ, με την οποία 
θα εξοικονομηθεί ενέργεια, ενώ θα 
αλλάξει άρδην η εξωτερική όψη του 
νοσοκομείου. Σύμφωνα με τον σχε

δίασμά, την άνοιξη του 2021 θα 
μπουν οι σκαλωσιέε.
Όσον αφορά το έργο τηε νέαε πτέρυ- 
γαε, αυτή θα αναγερθεί με χρηματο
δότηση που ανακοίνωσε η Περιφέ
ρεια θεσσαλίαε και βάσει σχεδιασμού 
θα περιλαμβάνει τιε χειρουργικέε κλι- 
νικέε, καρδιολογική και γαστρεντερο- 
λογική μονάδα, εφημερία ιατρών, 
εξωτερικά ιατρεία και τη ΜΕΘ Παί- 
δων. Αναμένεται να ξεκινήσει κατόπιν 
τηε απόφασηε του Υπουργείου για 
την εγκατάσταση τηε ΜΕΘ Παίδων, 
ενώ υπάρχει και εναλλακτική πρότα
ση για εγκατάστασή τηε σε χώρο εν- 
τόε του νοσοκομείου, με την αξιοποί
ηση και υπάρχουσαε δωρεάε.
Ο διευθυντήε των ιατρικών υπηρε
σιών, κ. Απόστολοε Κομνόε, αφού 
ευχαρίστησε τον βουλευτή για τη 
συμβολή του στην επανίδρυση τηε 
Γαστρεντερολογικήε Κλινικήε, διευ
κρίνισε ότι το νοσοκομείο διαθέτει 16 
κλίνεε ΜΕΘ, οι 8 από τιε οποίεε δια
τίθενται για τα περιστατικά κορονοϊού, 
με δυνατότητα χρήσηε επιπλέον κλι
νών. Τόνισε δε ότι, με την ενεργειακή 
αναβάθμιση και τη νέα πτέρυγα το νο
σοκομείο «θα ανασάνει», ενώ επιχει

ρηματολόγησε υπέρ τηε αναγκαιότη- 
ταε δημιουργίαε ΜΕΘ Παίδων στη 
Λάρισα και ειδικά στη νέα υποδομή 
που προβλέπει η νέα πτέρυγα του νο
σοκομείου.
CASUS BELU Η ΑΛΛΑΓΗ ΕΦΗΜΕΡΙΩΝ
Νωρίτερα, ο Μάξιμοε Χαρακόπουλοε 
είχε συνάντηση με τον Σύλλογο Ερ
γαζομένων στο ΓΝΛ. Η πρόεδροε κ. 
Έφη Χύτα, ο αντιπρόεδροε κ. Χρήστοε 
Μπιτούλαε και ο ταμίαε κ. Νίκοε Καρ- 
κατσέλαε, έθεσαν στον βουλευτή ωε 
σημαντικότερα προβλήματα την έλ
λειψη προσωπικού, την εκκρεμότητα 
που υπάρχει για την ένταξή τουε στα 
βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλματα 
και τιε εφημερίεε των νοσοκομείων. 
Επισήμαναν ιδιαιτέρωε τη μεγάλη 
αναστάτωση που έχει προκαλέσει η 
φημολογία περί αλλαγήε του υπάρ- 
χοντοε καθεστώτοε εφημεριών στα 
δύο νοσοκομεία τηε πόληε και εξέ- 
φρασαν τιε έντονεε αντιρρήσειε τουε. 
Όπωε εξήγησαν, η σοβαρή έλλειψη 
προσωπικού, άλλα και οι ελλιπείε 
υποδομέε, καθιστούν την εφαρμογή 
ενόε τέτοιου εγχειρήματοε ανεδαφική 
και απορριπτέα από το σύνολο των 
εργαζομένων στο νοσοκομείο.
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1  Covid-19 Χωρίς ΜΕΘ στη μάχη με το δεύτερο κύμα
πανδημίας

Πηγή: ΑΥΓΗ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

20-09-2020

Επιφάνεια: 2190.38 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2600

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Covid-19
Χωρίς ΜΕΘ στη μάχη με το 
δεύτερο κύμα πανδημίας
Η αποκάλυψη του καθηγητή Ν. Σύψα 
για την κάλυψη των κλινών ΜΕΘ ξήλωσε 
το πουλόβερ της κυβερνητικής 
αυτοπεποίθησης σ. ΐ6-ΐ7
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1  Covid-19 Χωρίς ΜΕΘ στη μάχη με το δεύτερο κύμα πανδημίας
Πηγή: ΑΥΓΗ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-09-2020
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ΕΘ Πώς οι ΜΕΘ 

ξήλωσαν το πουλόβερ 
της κυβερνητικής 
αυτοπεποίθησης
Ο καθηγητής Λοιμωξιολογίας και μέλος
της επιτροπής Νίκος Σύψας αποκάλυψε πως
«ήδη έχει καλυφθεί το 60% των κλινών ΜΕΘ στην Αττική»

Για την Αττική υπάρχουν 75 κλίνες ΜΕΘ - Covid, έκτων οποίων μέχρι την Τετάρτη 16 Σεπτεμβρίου, 
οπότε δόθηκαν τα στοιχεία, οι 53 ήταν κατειλημμένες και μόλις οι 22 κενές

Του
ΠΕΤΡΟΥ ΚΑΤΣΑΚΟΥ

Τ
ην Τρίτη ίο πρωί ο καθηγη
τής Λοιμωξιολογίας και μέ
λος της Επιτροπής Νίκος 
Σύψας, σε μια από πολλές 
τηλεοπτικές του εμφανίσεις, άθελα 
του τράβηξε μια μικρή κλωστή που 

εξείχε από το κυβερνητικό πουλόβερ 
της επιτυχημένης διαχείρισης της 
πανδημίας. Σε μια αποστροφή του 
λόγου του ο καθηγητής αποκάλυψε 
πως «ήδη έχει καλυφθεί το 60% των 
κλινών ΜΕΘ στην Αττική».

Αυτή η παραδοχή σε συνδυασμό 
με τον αριθμό των διασωληνωμένων 
που ανακοίνωσε ο ΕΟΔΥ την ίδια 
ημέρα ήταν που, με απλούς αριθμητι
κούς υπολογισμούς, ήρθε και ξήλω
σε το πουλόβερ της αυτοπεποίθησης 
που εδώ και μήνες φοράει στις δημό
σιες εμφανίσεις του ο Κυριάκος Μη- 
τσοτάκης. Και τότε όλοι αντιλήφθη- 
καν πως ο βασιλιάς ήταν γυμνός. 
Τόσο γυμνός όσο και το σύστημα 
Υγείας, το οποίο η κυβέρνηση Μη- 
τσοτάκη είχε, υποτίθεται, θωρακίσει.

Τα δημοσιογραφικά ερωτήματα 
που ακολούθησαν την επόμενη ημέ
ρα προς τον υφυπουργό Υγείας σχε
τικά με τον πραγματικό αριθμό των 
ΜΕΘ - Covid που διαθέτει αυτή τη 
στιγμή η χώρα περιέπλεξαν ακόμη 
περισσότερο την κατάσταση, καθώς 
ο κ. Κοντοζαμάνης, εμφανώς απροε
τοίμαστος να απαντήσει, μίλησε συ
γκεχυμένα για περίπου 400 μονάδες 
που έγιναν περίπου 200, αλλά μπο
ρούν σύντομα, με κάποιον άγνωστο 
σε εμάς τρόπο, να αυξηθούν.

Η ψυχρή αντιπολίτευση 
των αριθμών

Όταν, επιτέλους, αποφάσισαν από 
το υπουργείο Υγείας να ξεκαθαρί
σουν την υπόθεση, μάθαμε πως για 
την Αττική υπάρχουν 75 κλίνες 
ΜΕΘ - Covid, εκ των οποίων μέχρι 
την Τετάρτη 16 Σεπτεμβρίου, οπότε 
δόθηκαν τα στοιχεία, οι 53 ήταν κα
τειλημμένες και μόλις οι 22 κενές. 
Την ίδια ώρα, μέσω των στοιχείων 
που το υπουργείο Υγείας έδωσε στη 
δημοσιότητα, έγινε γνωστό πως από 
τις 229 ΜΕΘ - Covid που διαθέτει η 
χώρα στο σύνολό της την Τετάρτη 
ήταν κατειλημμένες οι 86 και κενές οι 
143, δηλαδή το ποσοστό πληρότητας 
ήταν 37,5%.

Το ΕΣΥ είναι γυμνό
Τα στοιχεία που αναγκάστηκε η 

κυβέρνηση να δώσει στη δημοσιότη
τα σε συνδυασμό με την κατακόρυφη 
άνοδο των καταγεγραμμένων κρου
σμάτων στην Αττική αποκάλυψαν 
πως η Περιφέρεια όπου κατοικεί ο μι
σός σχεδόν πληθυσμός της χώρας 
και στην οποία παρατηρείται η σημα
ντικότερη και πιο ανησυχητική δια- 
σπορά του ιού είναι πρακτικά ανέτοι
μη να αντιμετωπίσει τον νέο κύκλο 
της πανδημίας.

Η κυβερνητική παραδοχή της γύ
μνιας του συστήματος Υγείας, με εμ- 
φατική την περίπτωση της Αττικής, 
όχι μόνο θορύβησε την κοινή γνώμη, 
που επί μήνες βομβαρδιζόταν επικοι- 
νωνιακά με δεκάδες ΜΕΘ που δωρί
ζονταν από φιλεύσπλαχνους επιχει
ρηματίες τους οποίους ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης δεν έχανε ευκαιρία να 
ευγνωμονεί, αλλά επιπλέον προκά- 
λεσε βαθύτατες ρωγμές στο κυρίαρ
χο αφήγημα της αυτοπεποίθησης 
που η κυβέρνηση είχε, υποτίθεται,

καταφέρει να εμφυσήσει στην κοινω
νία.

Ο χαμένος χρόνος 
tou lockdown

Ο θώρακας που ο Κυριάκος Μη
τσοτάκης είχε εξασφαλίσει για το 
ΕΣΥ αποδείχθηκε χάρτινος και τα 
κρούσματα πανικού στο επιτελικό 
κράτος έγιναν αμέσως εμφανή κα
θώς η κυβέρνηση καλείται τώρα να 
διαχειριστεί τα αποτελέσματα των κα
λοκαιρινών επιλογών της, με κυρίαρ
χο αυτό του άνευ σχεδίου ανοίγμα
τος του τουρισμού.

Ο χρόνος που η κοινωνία εξασφά
λισε στην κυβέρνηση κατά τη διάρ
κεια του lockdown, ώστε αυτή να ενι- 
σχύσει τις δομές υγείας, αποδεικνύε- 
ται πως ήταν χαμένος χρόνος και οι 
πρώτες σφυγμομετρήσεις της κοινής 
γνώμης έρχονται και δικαιολογούν 
τον πανικό της κυβέρνησης. Μιας 
κυβέρνησης που αδυνατεί να ομολο
γήσει την αποτυχία της και επιχειρεί 
να μετακυλίσει τη δική της ανευθυ- 
νότητα στους πολίτες μέσω της δοκι
μασμένης συνταγής της ατομικής ευ
θύνης.

Το κυρίαρχο, όμως, πρόβλημα για 
την κυβέρνηση είναι αυτό της μη ενί
σχυσης του συστήματος Υγείας, κα
θώς όσο εύκολο είναι για τον Κυριά
κο Μητσοτάκη να αποδίδει τον αριθ
μό των κρουσμάτων στο έλλειμμα 
ατομικής ευθύνης, άλλο τόσο δύσκο
λο είναι να εξηγήσει πώς ο αριθμός 
των ΜΕΘ αποτελεί έλλειμμα πολιτι
κής ευθύνης του ιδίου και των 
υπουργών του.

Και είναι αποκλειστικά δική τους η 
ευθύνη όταν, εκτός από το τεράστιο 
έλλειμμα στην Αττική, θα πρέπει να 
απολογηθούν και για τις υπάρχουσες 
ΜΕΘ σε νοσοκομεία της περιφέρει
ας που αδυνατούν να λειτουργήσουν 
αφού δεν υπάρχει το απαραίτητο 
προσωπικό.

Δεν έκαναν ό,τι μπορούσαν, 
έκαναν ό,τι ήθελαν

Επικοινωνιακά πλέον ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης βρίσκεται γυμνός από 
επιχειρήματα, καθώς η κλιμακούμε
νη ένταση των περιοριστικών μέτρων 
με την οποία η κυβέρνηση επιχειρεί 
να ανακόψει τη διασπορά του ιού 
στην Αττική δεν συνοδεύεται από ρε
αλιστικές απαντήσεις για τις δυνατό
τητες του συστήματος Υγείας να 
ανταποκριθεί στην κλιμακούμενη 
αύξηση των εχόντων ανάγκη νοση
λείας σε ΜΕΘ - Covid. Η διάχυτη 
κοινωνική ανησυχία, που ολοένα αυ
ξάνεται, μεταφράζεται πλέον σε ένα 
αρνητικό πρόσημο που εμφατικά το
ποθετείται μπροστά από την κυβερ
νητική διαχείριση της πανδημίας.

Όταν το κυρίαρχο ερώτημα που 
μεταφέρεται από στόμα σε στόμα 
στην κοινωνία είναι το «τι θα γίνει αν 
αρρωστήσω» και οι απαντήσεις της 
κυβέρνησης εξαντλούνται στο «είναι 
ατομική σου ευθύνη να μην αρρω- 
στήσεις», τότε καμία λίστα Πέτσα δεν 
μπορεί να αντιστρέφει το κλίμα για 
έναν Κυριάκο Μητσοτάκη που δεν 
έχει το ελαφρυντικό ότι έκανε όσα 
μπορούσε, αλλά βαρύνεται με το ότι 
έκανε μόνο όσα ήθελε.

Και το μόνο που ήθελε αυτή η κυ
βέρνηση ήταν να μην ενισχύσει τον 
κοινωνικό χαρακτήρα του κράτους 
και παράλληλα να μετατρέψει την 
κρίση σε επιχειρηματική ευκαιρία για 
γνωστά και μη εξαιρετέα ιδιωτικά 
συμφέροντα.
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1  Covid-19 Χωρίς ΜΕΘ στη μάχη με το δεύτερο κύμα πανδημίας
Πηγή: ΑΥΓΗ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-09-2020
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Δεύτερο κύμα 
πανδημίας χωρίς ΜΕΘ
Η πραγματικότητα διαψεύδει την κυβερνητική προπαγάνδα
και τις δηλώσεις Μητσοτάκη για ΕΣΥ ετοιμοπόλεμο έναντι της πανδημίας

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΑΝΤΩΝΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ

Η
 μη αξιοποίηση των επτά μηνών 
που είχε η κυβέρνηση για να ενι- 
σχύσει το ΕΣΥ, η λογική του 
«βλέποντας και κάνοντας» που 

ακολούθησε, σε συνδυασμό με την αρνητι
κή τροπή που φαίνεται ότι παίρνει η επιδη

μία στη χώρα, ιδιαίτερα στην Αττική, έχουν 
φέρει το δημόσιο σύστημα Υγείας στα όριά 
του.

Καθημερινά καταγράφεται αύξηση των 
κρουσμάτων και των αναγκών για διασω
λήνωση ασθενών σε ΜΕΘ και το υπουρ
γείο Υγείας με μεγάλη καθυστέρηση δυστυ
χώς τρέχει τώρα να καλύψει τα κενά προ- 
κειμένου να αυξήσει τις κλίνες ΜΕΘ για 
Covid-19, ώστε να μην μετατραπεί η υγειο
νομική κρίση σε κρίση εντατικής θεραπείας.

Η παραδοχή του υπουργού Υγείας Β. Κι- 
κίλια ότι απομένουν μόλις 22 κενές κλίνες 
ΜΕΘ για Covid-19 στην Αττική, καθώς εί
ναι κατειλημμένες οι 53 από τις 75 που 
έχουν καθοριστεί, και η δέσμευσή του για 
αύξησή τους κατά 40 μέσα στην εβδομάδα 
δείχνουν ότι η κυβέρνηση δεν αξιοποίησε 
το διάστημα που πέρασε για να θωρακίσει 
τις ΜΕΘ και ότι αναλώθηκε σε επικοινω- 
νιακού τύπου εξαγγελίες, επικίνδυνες για 
την εξέλιξη της επιδημίας.

Σύμφωνα με τον υπουργό Υγείας υπάρ
χουν 930 κλίνες ΜΕΘ σε όλη την επικρά
τεια, από τις οποίες 701 διατίθενται για 
ασθενείς με νοσήματα πλην Covid-19. Η 
πραγματικότητα όμως, όπως επισημαίνουν 
υγειονομικοί, είναι ότι ο υπουργός προσμε

τρά στον αριθμό των κλινών ΜΕΘ, τις κλί
νες από τα ιδιωτικά θεραπευτήρια και τις 
κλίνες ΜΑΦ καθώς και αυτές από τα στρα
τιωτικά νοσοκομεία.

Ακόμα και οι 236 νέες μόνιμες κλίνες 
ΜΕΘ, από τις μεγάλες δωρεές των τελευ
ταίων μηνών που ανακοίνωσε ο υπουργός, 
δεν πρόκειται να έχουν αναπτυχθεί ώς το 
τέλος του έτους, καθώς δεν έχει μεριμνήσει 
για την πρόσληψη του αναγκαίου εξειδι- 
κευμένου ιατρονοσηλευτικού προσωπικού.

Αμφισβητεί τα στοιχεία 
του υπουργείου η ΠΟΕΔΗΝ

Τα στοιχεία που παρέθεσε ο κ. Κικίλιας 
σχετικά με τις 930 ανεπτυγμένες κλίνες 
ΜΕΘ αμφισβητούνται από έρευνα που δη
μοσιοποίησε η ΠΟΕΔΗΝ, στην οποία απο- 
τυπώνονται τεράστιες ελλείψεις.

Όπως υπογραμμίζεται από την Ομο
σπονδία, με βάση τα νοσοκομειακά κρεβά
τια θα έπρεπε να λειτουργούν 3.500 κλίνες 
ΜΕΘ, ενώ σήμερα λειτουργούν 607 κλίνες 
ΜΕΘ και μπορούν να αναπτυχθούν επι
πλέον 28 με την πρόσληψη του απαραίτη
του προσωπικού, την ίδια ώρα που οι ΜΕΘ 
για Covid-19 είναι 169 με δυναμική να λει
τουργήσουν 39 επιπλέον. Σχετικά με τις 
κλίνες ΜΑΦ, στην έρευνα αναφέρεται ότι 
είναι 117 και μπορούν να λειτουργήσουν 
άλλες 27 με την πρόσληψη του απαραίτη
του προσωπικού.

Αξίζει να αναφερθεί ότι στη μακροσκελή 
έκθεση της ομοσπονδίας γίνεται ιδιαίτερη 
αναφορά στις κενές οργανικές θέσεις του 
προσωπικού των νοσοκομείων, οι οποίες 
ανέρχονται σε 45.000, όπως και στο γεγο

νός ότι από το 2018 δεν έχει γίνει καμία μό
νιμη πρόσληψη προσωπικού, την ίδια ώρα 
που κάθε χρόνο αποχωρούν από τα νοσο
κομεία περισσότεροι από 1.500 μόνιμοι 
υπάλληλοι.

Π. Παντελής: Οι αριθμοί 
διαψεύδουν την κυβέρνηση

Μιλώντας στην «Αυγή» το μέλος της 
ΠΟΕΔΗΝ Παναγιώτης Παντέλης τονίζει 
ότι, παρά τη φιλότιμη προσπάθεια των 
ΜΜΕ να κρύψουν «κάτω από το χαλί» τα 
λάθη, τις παλινωδίες και τις μεγάλες ευθύ
νες της κυβέρνησης για τη μέχρι τώρα δια
χείριση της πανδημίας, την έξαρση των 
κρουσμάτων και την εξάπλωση του ιού, έρ
χονται οι αριθμοί της πραγματικότητας για 
να καταρρεύσει με πάταγο ένα κορυφαίο 
«επικοινωνιακό αφήγημα» της πρώτης πε
ριόδου της πανδημίας.

Όπως υπογραμμίζει, παρά τις υποσχέσεις 
και τις δεσμεύσεις της κυβέρνησης και του 
ίδιου του πρωθυπουργού κ. Μητσοτάκη για 
ανάπτυξη 1.200 κλινών ΜΕΘ έως το τέλος 
του έτους, αποδεικνύεται από την πραγμα
τικότητα των αριθμών ότι οι δημόσιες δο
μές και οι εργαζόμενοι θα δώσουν τη μάχη 
απέναντι στο δεύτερο κύμα του ιού χωρίς 
νέες δημόσιες κλίνες ΜΕΘ, με λιγότερες 
κλίνες ΜΕΘ για Covid-19, με 5.000 χιλιά
δες λιγότερους υγειονομικούς (στοιχεία 
απογραφής), με 132.000.000 ευρώ λιγότε
ρο στη χρηματοδότηση, με το επίδομα αν
θυγιεινής εργασίας υπό αμφισβήτηση και 
την ένταξη των «ηρώων» στα ΒΑΕ άπιαστο 
όνειρο.

ΜΕΘ: Η ιστορία 
τους στην Ελλάδα
Οι ΜΕΘ στην Ελλάδα 
δημιουργήθηκανχο 1950 με 
ευκαιρία την επιδημία της 
πολιομυελίτιδας, εξαιτίαςτης 
οποίας οι ασθενείς κοτέληγαν 
λόγω παράλυσης των 
αναπνευστικών μυών.Έκτοτε 
δημιουργήθηκαν οι σύγχρονες 
ΜΕΘ, όπου νοσηλεύονται 
ασθενείς με βαριές λοιμώξεις 
κυρίως από εγχειρήσεις 
καρδιάς, μεταμοσχεύσεις κ.ά. 
και αποτελούν τη βασική 
υποδομή του σύγχρονου 
νοσοκομείου, όπου οι βαριά 
ασθενείς παραπέμπονται.

Οι ασθενείς με Covid-19, οι 
οποίοι πάσχουν σε βασικά 
όργανα, κυρίως στον 
πνεύμονα, που, όταν 
ανεπαρκεί, ο γιατρός οφείλει 
να διασωληνώσει τον ασθενή 
και να τον συνδέσει με 
αναπνευστήρα για να 
εξασφαλιστεί η οξυγόνωση του 
αίματος.

Στη χώρα μας οι υπάρχουσες 
εντατικές λειτουργούν με τρεις 
νοσηλευτές ανά ασθενή και όχι 
με 5-6 που απαιτούνται για την 
εύρυθμη λειτουργία τους ώστε 
να μπορούν οι υγειονομικοί να 
ανθίστανται στη φθορά και την 
κόπωση. Σημειώνεται ότι το 
ετήσιο κόστος των ΜΕΘ 
αποτελεί το 30% με 40% του 
συνολικού κόστους της 
νοσοκομειακής περίθαλψης.

Οι ΜΕΘ στα δημόσια 
νοσοκομεία πρέπει να 
ανέλθουν στις 1.200, όχι 
χρησιμοποιώντας 
χρυσοπληρωμένες από τα 
ιδιωτικά θεραπευτήρια, ενώ 
και το προσωπικό που επείγει 
να εξασφαλιστεί θα πρέπει να 
έχει εμπειρία και εξειδίκευση 
σύμφωνα με τις διεθνείς 
προδιαγραφές καθώς, όπως 
είναι γνωστό, χρειάζεται 
τουλάχιστον τρεις με πέντε 
μήνες για έναν νοσηλευτή 
προκειμένου να μπορεί να 
λειτουργήσει αποτελεσματικά.
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1  Η Εκκλησία της Ελλάδος ξαναχτυπά το Ασκληπιείο
Νοσοκομείο

Πηγή: ΕΒΔΟΜΗ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-09-2020

Επιφάνεια: 650.88 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η Εκκλησία της Ελλάδος 
ξαναχτυπά το 

Ασκληπιείο Νοσοκομείο
Προφανώς η Εκκλησία της Ελλά
δος ενδιαφέρεται για τα περιου
σιακά της στοιχεία, λές και είναι 
κάποια ανώνυμη εταιρεία μπίζνας 
και κυνηγάει το κέρδος.
Η ιστορία με τα πράσινα οικόπεδα 
που διεκδικεί στη Βουλιαγμένη 
είναι γνωστή και η “κολόνια κρα- 
τάει χρόνια”.

Πρόσφατα ανακάλυψε ότι της 
ανήκει και τμήμα του οικοπέδου 
που βρίσκεται το Ασκληπιείο Νο
σοκομείο και έχει ξεκινήσει ενέρ
γειες να το πάρει!!! Λες και το 
Νοσοκομείο είναι κάποια ιδιωτική 
επιχείρηση που “κονομάει” και όχι 
ένα δημόσιο νοσοκομείο που βρί
σκει ανακούφιση ο κάθε πονεμέ- 
νος.
Έτσι λοιπόν έχει προσφύγει κατά 
του ελληνικού δημοσίου και του 
ελληνικού Ερυθρού Σταυρού από 
το 2018 στο Τριμελές Διοικητικό 
Πρωτοδικείο Πειραιά που θα εκδ- 
κασθεί στις 7 Οκτωβρίου, προκει- 
μένου να προβούν σε «έκδοση 
βεβαιωτικής πράξης για την επελ- 
θούσα αυτοδίκαιη άρση της αναγ
καστικής απαλλοτρίωσης που 
κηρύχθηκε υπέρ του Ελληνικού 
Ερυθρού Σταυρού» (το 1925), 
διεκδικώντας 46,5 περίπου στρέμ
ματα!

Να θυμίσουμε ότι το οικόπεδο που 
βρίσκεται το Ασκληπιείο Νοσοκο
μείο προέκυψε από αναγκαστική 
απαλλοτρίωση για τις ανάγκες της 
αεροπορίας και αργότερα δόθηκε 
στον ΕΕΣ και δημιουργήθηκε το 
Νοσοκομείο Νοσημάτων θώρακος 
μια που τότε “θέριζε” η φυμα
τίωση. Να πούμε επίσης ότι ο Ελ
ληνικός Ερυθρός Σταυρός (ΕΕΣ), 
τότε ήταν όπως το σημερινό 
Εθνικό Σύστημα Υγείας, μια που 
δεν υπήρχε, και γι’ αυτό όλες οι 
δωρεές που έδιναν οι έχοντες, τις 
έδιναν στον ΕΕΣ.
Κακώς το Νοσοκομείο Ασκληπιείο 
δεν έχει περάσει στο σύνολό του 
στο ελληνικό δημόσιο. Πέρασαν

υπουργοί και υπουργοί, άτολμοι. 
Κανείς δεν δίνει δωρεές για ιδιω
τική υγεία. Το μεγάλο τμήμα του 
οικοπέδου αγοράστηκε με συμβο
λική τιμή από έναν χορό που προ- 
κάλεσαν κυρίες της εποχής, και 
όλα τα κτίσματα από τότε μέχρι 
σήμερα έχουν γίνει με δωρεές.

«Ούαί ύμΐν, γραμματείς καί 
φαρισαϊοι ύποκριταί»

«Ούαί ύυΐν, γραμματείς καί Φαρι
σαίοι ύποκριταί» (Μθ 23,1-39) 
λέει ο Χριστός στο τελευταίο 
μέρος τού εύαγγελίου τού δρθρου 
τής μ. Τρίτης (= μ. Δευτέρας 
βράδυ) όταν κάνει τά αποκαλυ
πτήρια τών γραμματέων καί φαρι- 
σαίων. Δημοσιεύει την υποκριτική

ζωή τους καί προστατεύει τό λαό 
άπό τήν κακή τους επίδραση. 
«Αλίμονο σας, γραμματείς καί φα- 
ρισαΐοι ύποκριταί, τους λέει, διότι 
εμφανιζόμενοι σαν άνθρωποι προ
σευχής κατατρώτε τά σπίτια τών 
χηρών. Γι’ αύτό θά καταδικα- 
σθεΐτε περισσότερο άπό τούς κοι
νούς κλέφτες».

"Ας σημειωθεί ότι οί ύποκριταί 
αυτοί προσεύχονταν σέ πολυσύ
χναστα μέρη, για να τους θαυμά
ζουν οί άνθρωποι.

Προσεύχονταν άκόμη καί για ν' 
αποσπούν τήν έμπιστοσύνη τών 
ανθρώπων καί στη συνέχεια νά 
τρώνε τις περιουσίες τους.

(απόσπασμα Άθαν. Γ. Σιαμάκη, 
αρχιμανδρίτη)
Σας θυμίζει κάτι; Κατά πως φαίνε
ται η Εκκλησία της Ελλάδος έχει 
γεμίσει Φαρισαίους υποκριτές,
που το μόνο σκοπό έχουν να σω- 
ρεύσουν χρήμα, πού; στη μπάγκα 
της εκκλησίας;
Ο Δήμος ΒΒΒ έλαβε απόφαση να 
ασκήσει ενώπιον του Τριμελούς 
Διοικητικού Πρωτοδικείου Πειραιά 
(3ο Τμήμα) υποστηρικτική παρέμ
βαση υπέρ του Ελληνικού Δημο
σίου και του ΕΕΣ, στην προσφυγή 
της Εκκλησίας, και εμείς το επι
κροτούμε.
Βέβαια και ο Δήμος διεκδικεί από 
το οικόπεδο του Νοσοκομείου πε
ρίπου 5 στρέμματα!
Θα είναι ένας τραγικός επίλογος

αν χαθεί το οικόπεδο του Ασκλη
πιείου πολυτεμαχισμένο και να 
καταλήξει σε ιδιωτικές κλινικές 
χάνοντας ένας τεράστιος - αριθ
μητικά - πληθυσμός την δημόσια 
υγεία σε χαλεπούς καιρούς.

Αννα Μπουζιάνη

Υστερόγραφο: Να αφήσουμε τον 
καναπέ και στις 7 Οκτωβρίου να 
κατέβει ο κόσμος στο δικαστήριο 
στον Πειραιά για να δείξουμε ότι 
το Νοσοκομείο δεν πρέπει να αγ
γιχτεί, γιατί είναι αστείο να δεχ
θούμε αυτό που λέει η Εκκλησία 
ότι δεν βλάπτεται το Νοσοκομείο. 
Όταν του πάρεις το 1/3 της έκτα
σης βλάπεται ή δεν βλάπτεται.
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1  Οι «Ηρωες της Covid-1 9 στη Βόρεια Ελλάδα»
Πηγή: KARFITSA Σελ.: 28-29 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-09-2020

Επιφάνεια: 1988.93 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕκδήΑωση βράβευσηε

Οι «Ηρωεε ins Covid-19 
στη Βόρεια Ελλάδα»

Με απόλυτη επιτυχία και τηρώνταε 
tis οδηγίεε ασφάλειαε που ορίζει η Πο
λιτεία, πραγματοποιήθηκε, η εκδήλωση 
βράβευσηε των «Ηρώων του Covid-19 
στη Β. Ελλάδα», στην αίθουσα «Αιμίλι- 
os Ριάδηε» τηε Helexpo, την Πέμπτη 10 
Σεπτεμβρίου.

Την εκδήλωση τίμησαν με την πα
ρουσία tous η υπουργόε Παιδείαε και 
θρησκευμάτων, κυρία Νίκη Κεραμέωε 
καθώε και ο υφυπουργόε Εσωτερικών 
(Μακεδονίαε-θράκηε) κύριοε θεόδωροε 
Καράογλου. Την εκδήλωση παρουσίασε 
η Ράνια θρασκιά.

Μεγάλοι Χορηγοί τηε εκδήλωσηε 
ήταν τα ΙΕΚ ΔΕΛΤΑ 360 και η RECYCLE 
GREECE TSERKEZIDIS . Επιμέλεια εκδή
λωσηε PR. BIZZ

Οι βραβευθέντεε προέρχονται από 
τον χώρο τηε πολιτικήε, τηε αυτοδιοίκη- 
σηε, του Εθνικού Συστήματοε Υγείαε, των 
σωμάτων ασφαλείαε, τηε εκπαίδευση 
καθώε και από επιχειρηματικό κόσμο.

Στην εκδήλωση παρουσιάστηκε 
έρευνα κοινήε γνώμηε από τον Πρό
εδρο τηε εταιρείαε δημοσκοπήσεων 
«Interview», κ. Δημήτρη Βασιλειάδη και 
τον οικονομικό συντάκτη κ. Δημήτρη 
Διαμαντίδη, που διενεργήθηκε πανελ
λαδικά τον Αύγουστο, σύμφωνα με την 
οποία η πλειοψηφία των ερωτηθέντων 
θεωρεί, μεταξύ άλλων, ότι η πολιτεία 
έδρασε «επαρκώε» για να θωρακιστεί το 
σύστημα υγείαε απέναντι στην πανδημία 
και ότι αυτό ανταποκρίθηκε στιε συνθή- 
κεε αντιμετώπισηε του κορωνοϊού.

Τουε «ήρωεε» τηε καθημερινήε μά- 
χηε κατά τηε πανδημίαε, συνεχάρη η

υπουργόε Παιδείαε και θρησκευμάτων 
κυρία, Νίκη Κεραμέωε, ενώ αναφέρθηκε, 

ειδικότερα, σε όσουε αυτή την περίοδο 
«ξεχώρισαν» στο χώρο τηε εκπαίδευσηε.

Στην «καθολική πλειοψηφία τηε 
ευθύνηε», η οποία υιοθετεί στην καθη

μερινότητα του τιε οδηγίεε των ειδικών, 
μέχριε ότου η επιστημονική κοινότητα

αντιμετωπίσει δραστικά την πανδημία, 
αναφέρθηκε ο βραβευθείε υφυπουργόε 

Εσωτερικών (Μακεδονίαε - θράκηε) 
κύριοε θεόδωροε Καράογλου. 0 κ. Κα- 
ράογλου ευχαρίστησε τουε ανθρώπουε 
τηε «πρώτηε γραμμήε» γιατρούε, νοση- 

λευτέε, αστυνομικούε, κ.α., αλλά και τιε 
πάρα πολλέε επιχειρήσειε που ανταπο-

κρίθηκαν στο κάλεσμα του, από την αρχή 
τηε πανδημίαε, προσφέρονταε υγειονο
μικό υλικό, μάσκεε, απολυμαντικά φάρ
μακα και υγειονομικό υλικό σε δομέε του 
εθνικού συστήματοε υγείαε στη Μακεδο
νία και τη Θράκη.

«Οι δύσκολοι καιροί γεννούν ήρωεε. 
Και οι ήρωεε είναι ανάμεσα μαε» δήλωσε 
ο δήμαρχοε θεσσαλονίκηε, Κωνσταντί- 
νοε Ζέρβαε και πρόσθεσε: «Είναι οι νο- 
σηλευτέε, οι γιατροί, οι εργαζόμενοι στην 
καθαριότητα, στο φωτισμό, είναι πολλοί 
εθελοντέε που αυτέε τιε δύσκολεε μέ- 
ρεε βρίσκονται κοντά στον συνάνθρωπο. 
Αλλά και επιχειρηματίεε που στάθηκαν 
δίπλα μαε, στον ανθρώπινο πόνο, επι- 
δεικνύονταε αλληλεγγύη. Ευχαριστούμε 
πολύ όλουε»

Στην εκδήλωση παραβρέθηκαν, επί- 
σηε, ο περιφερειάρχηε Κεντρικήε Μα
κεδονίαε, Απόστολοε Τζιτζικώσταε, ο 
βουλευτήε και γραμματέαε τηε κοινο- 
βουλευτικήε ομάδαε τηε ΝΔ, Σταύροε 
Καλαφάτηε, οι βουλευτέε Κωνσταντί- 
νοε Γκιουλέκαε, Έλενα Ράπτη, Στράτοε 
Σιμόπουλοε, Αννα Ευθυμίου, Δημήτρηε 
Κούβελαε, ο Υποστράτηγοε Μαυρό- 
πουλοε Λάζαροε, Γενικόε Αστυνομικόε 
Διευθυντήε θεσσαλονίκηε, οι Διοικητέε 
των δημόσιων νοσοκομείων ΑΧΕΠΑ και 
ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ, ο Γενικόε Επιθεωρη- 
τήε Πρωτοβάθμιαε και δευτεροβάθμιαε 
Εκπαίδευσηε Αλέξανδροε Κόπτσηε, ο 
Πρόεδροε του Δικτύου Κοινωνικήε Αλ- 
ληλεγγύηε και Αρωγήε Νικόλαοε Πέ- 
ντζοε, η Πρόεδροε του Κέντρου Κοινω- 
νικήε Πρόνοιαε Κ. Μακεδονίαε, Βασιλική 
Νάκου.

Ο κ. Γάννηε Κοροκυθάκηε, Πρόεδροε 
τηε εταιρείαε Αφοί Κοροκυθάκη και Σια 
ΑΒΕΕ και η κα Γλυκερία Καπάνταη

fill Karfitsalull I 19.09.2020

Η κα Βίκη Νάκου, Πρόεδροε του Κέντρο 
Κοινωνικήε Πρόνοιαε Κεντρικήε Μα
κεδονίαε και ο Γιάννηε Παπαγεωργίου, 
Συντονιστήε Γραμματείαε Ελλήνων τηε 
Διασποράε τηε Ν.Δ

Η παρουσιάστρια τηε βραδιάε, Ράνια Θρασκιά, με τον κ. Παναγιώτη Παντελιάδη, 
Διοικητή του ΑΧΕΠΑ, η κα Λεμονιά Σκούρα, Αναπληρώτρια Καθηγήτρια Ιατρικήε 
Βιοπαθολογίαε - Μικροβιολογίαε Τμήματοε Ιατρικήε ΑΠΘ και Διευθύντρια 
Μικροβιολογικού και η κα Ελένη Γκέκα, Διευθύντρια κλάδου Ιατρών ΕΣΥ Αναι- 
σθησιολογίαε, Υπεύθυνη ΜΕΘΑ, εκπροσώπησαν του'Ηρωεε τηε Ιηε γραμμήε

Ο κ. Γιώργοε Κωνσταντόπουλοε, Πρόεδροε Δ. Σ.,τηε ΕΓΝΑΤΙΑ ΟΔΟΣ ΑΕ, ο Υφυ
πουργόε Μακεδονίαε και Θράκηε, κ. Θεόδωροε Καράογλου, η Νάνσυ Υφαντίδου 
τηε PR ΒΙΖΖ και ο κ. Παναγιώτηε Καραμόσχοε, Πρόεδροε τηε ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ 
ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ ΑΕ
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1  Οι «Ηρωες της Covid-1 9 στη Βόρεια Ελλάδα»
Πηγή: KARFITSA Σελ.: 28-29 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-09-2020

Ο κ. Χρήστοε Κιούσηε, Γενικόε Δ/ντηε των ΙΕΚ ΔΕΛΤΑ 360 Θεσσαθονίκηε και Γε- 
νικόε Δ/ντηε Marketing του Ομίθου με την κ. Όθγα Κριτσιμά, Γενική Διευθύντρια 
του ΙΕΚ ΔΕΛΤΑ 360

Ο Γιάννηε και η Νίκη Καρανταθή των ΙΕΚ ΔΕΛΤΑ 360, ΜεγάΑοι Χορηγοί τηε 
βραδιάε των Βραβείων των «Ηρώων του Covid-ΊΘ» στη Β. ΕΤΙΘάδα

BHAbtlA
01 ΗΡΠΕΓ

ΤΟυΛο-19

Ευχαριστήριο συγκινητικό ΤΙόγο για τουε πραγματικούεΉρωεε απηύθυνε η 
Διοικήτρια του νοσοκομείου Γ. Παπανικοθάου, κα Μαρία Γιογκατζή

Το Βραβείο στην Υπουργό Παιδείαε, κα Νίκη Κεραμέωε και στον κ. Αλέξανδρο 
Κόπτση, Περιφερειακό Διευθυντή Πρωτοβάθμιαε και Δευτεροβάθμιαε Εκπαίδευ- 
σηε Κεντρικήε Μακεδονίαε απένειμε η ΣύμβουΒοε Διοίκησηε του ΙΕΚ ΔΕΛΤΑ 360, 
κα Νίκη Καρανταθή

Από τον κ. ΑπόστοΤΙο Τζιτζικώστα, Περιφερειάρχη Κεντρικήε Μακεδονίαε, 
βραβεύτηκαν ο κ. Κωνσταντίνοε Κουκούντζοε Διευθύνων Σύμβουϋοε και ο κ. 
Νικόθαοε Κουκούντζοε, Αναπθηρωτήε Διευθύνων Σύμβουθοε τηε εταιρείαε 
KLEEMANN HELLAS ΑΒΕΕ

Ο κ. Δημήτρηε Μεντεκίδηε, Πρόεδροε και Διευθύνων Σύμβουθοε τηε Σ. Μεντεκί- 
δηε ΑΕ, Διόε και ΣέΤΙι Φυσικό Μεταθθικό Νερό

UI ΠΓ

COV
σ:η

AS COMPANY ΑΕ με την κα Κυριακή ΔοβΟέτογβου, CSR ΟοπευΙίβπί τηε LIDL 
ΗεΙΙβε

ΟΙ ΗΡΩΕΙ 
ΙΥ C0VID-1

στη 
ΟΡΒΑ
Η κα Ιωάννα Τζιρίτη, Διευθύντρια Μάρκετινγκ και η κα Αθηνά Νουσιοπούθου, 
Υπεύθυνη Επικοινωνίαε και CSR Coordinator τηε ISOMAT ΑΒΕΕ

Ο κ. Νίκοε Τσερκεζίδηε, Πρόεδροε τηε Recycle Greece, η κα Εύα Σιαμπανοπού- 
flou, Non Executive CEO τηε Recycle Greece T8erkezidte και ο Γιώργοε Ρίζοε τηε 
PR. BIZZ

01hpl,
toy covir f

fflil

Η κα Αγάπη Παπαδοπούθου, Deputy CEO-Marketing και CSR Director τηε 
Μπάρμπα Στάθηε ΑΒΕΕ

RE

ΒΕΙ
3flEE
VID-

l£K 4ΕΛΤΑ !

CYCLE GREE
tseukezidi

Ο κ. Μανώθηε Δάφτηε, Χημικόε, Διευθυντήε Υγείαε, Ασφάθειαε και Εκπαίδευσηε 
τηε ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ ΑΕ

Η κα Κανεθθίνα Μπίμπα και Dr. Ηθίαε Τσάκοε MD (Ηοπε), FRCOG Ιδρυτήε, Μαι- 
ευτήραε Γιναικοθόγοε, Χειρουργόε του Κέντρου Γυναικοθογίαε Gr Γονψότηταε, 
EMBRYOCLINIC και Αντεπιστέθθον Μέθοε του Βασιλικού Κοθεγίου Γυναικοθό-

K*Bta|»g
____________________________________ 19.09.20201 Ιο «
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1  SOS για την επάρκεια
Πηγή: ΓΝΩΜΗ ΤΗΣ ΠΑΤΡΑΣ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-09-2020

Επιφάνεια: 296.49 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

SOS για την 
επάρκεια

Την παρέμβαση Κικιλια 
για τα αντιγριπικά εμβόλια, 
ζητά ο πρόεδρος του Φαρ

μακευτικού Συλλόγου 
Αχαΐας Α. Σοφιανόπουλος

Τ
ην ανησυχία που επικρατεί στον 
φαρμακευτικό κόσμο για την επάρ
κεια των αντιγριπικών εμβολίων με
ταφέρει στον Υπουργό Υγείας Βασίλη Κι- 

κίλια ο πρόεδρος του Φαρμακευτικού 
Συλλόγου Αχαΐας Ανδρέας Σοφιανόπου- 
λος.
0 κ. Σοφιανόπουλος καλεί τον Υπουργό να 
αλλάξει τους κανόνες του Εθνικού Προ
γράμματος Εμβολιασμού και να λάβει όλα 
τα αναγκαία μέτρα.
Μεταξύ άλλων αναφέρει: «Μεγάλη ανη
συχία επικρατεί στον φαρμακευτικό κό
σμο σχετικά με την επάρκεια των αντι- 
γριπικών εμβολίων που θα εισαχθούν στη 
χώρα μας. Ιδιαίτερη ανησυχία προκαλεί 
το γεγονός πως όλες οι εταιρίες παιδιά
τρων και μεγάλο τμήμα του ιατρικού κό
σμου και κατά προέκταση τα ΜΜΕ συ

στήνουν εμβολιασμό όλων ανεξαρτήτως 
των παιδιών. Με δεδομένο πως μέχρι σή
μερα πολύ μικρός αριθμός παιδιών εμ
βολιαζόταν καθώς το Εθνικό Πρόγραμμα 
Εμβολιασμού προβλέπει μόνο για ευπα

θείς ομάδες του συγκεκριμένου ηλικια-
κού προφίλ, και με δεδομένο πως με
γάλο τμήμα του συγκεκριμένου ηλικιακού 
προφίλ θα χρειαστεί διπλές δόσεις, το 
ενδεχόμενο να μην επαρκεί ο αριθμός 
των εισαγόμενων εμβολίων αγγίζει τα 
όρια της βεβαιότητας.
Εάν δεν αλλάξουν οι κανόνες του Εθνικού 
Προγράμματος Εμβολιασμού είναι προ
φανές ότι οι γονείς θα πρέπει να πληρώ
σουν τοις μετρητοίς αντιγριπικά εμβόλια 
που απαιτούν κανονικά ηλεκτρονική συν
ταγή.
Εάν πάλι κάτι τέτοιο ισχύσει με έκτακτη 
αναίρεση της παραπάνω υποχρέωσης 
από το Πρόγραμμα Εθνικού Εμβολια
σμού. θα πρέπει αυτό να ανακοινωθεί 
από τις αρμόδιες αρχές και να τεθούν κά
ποιοι κανόνες προτεραιότητας σε σχέση 
και με τον υπόλοιπο πληθυσμό». 
Καταλήγοντας ζητά να μην υπάρξει κα
θόλου clawback για τα αντιγριπικά εμ
βόλια και τα εμβόλια του πνευμονόκοκ
κου. έτσι ώστε οι εταιρείες να έχουν κί
νητρο να εισάγουν μεγαλύτερο αριθμό 
εμβολίων από τον αναμενόμενο.

£Γ
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1  ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΘΑΝΑΣΗΣ ΕΞΑΔΑΚΤΥΛΟΣ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-09-2020

Επιφάνεια: 986.25 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
ΘΑΝΑΣΗΣ ΕΞΑΑΑΚΤΥΛΟΣ

Κίνδυνος για τετραψήφιο
αριθμό ασθενών axis 

Μονάδεε Εντατικής θεραπείας
ΤΗΣ ΑΛΚΗΣΤΗΣ ΖΑΛΟΚίΙΣΤΑ · ΣΕΛ. 4
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1  ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΘΑΝΑΣΗΣ ΕΞΑΔΑΚΤΥΛΟΣ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-09-2020

ΘΑΝΑΣΗΣ ΕϊΑΔΑΚΤΥΛΟΣ
flposSpos Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου

KivSuvos για 
τετραψήφιο 

αριθμό
Mr

ασθενών 
otis μοναδεδ 

εντατικήδ■
** * »

θεραπείαδ

Συνέντευξη στην ΑΛΚΗΣΤΗ ΖΑΛΟΚΩΣΤΑ

0 Πρόεδρος του Πανελλήνιου 
Ιατρικού Συλλόγου κ. Θανάσης 
Εξαδάκτυλος μιλά στην 
Κυριακάτικη Kontranews 
και κρούει τον κώδωνα του 
κινδύνου για τετραψήφιο 
αριθμό ασθενών ακόμα και 
στις εντατικές, ενώ τονίζει ότι 
το Εθνικό Σύστημα Υγείας 
αυτή τη στιγμή έχει ανάγκη από 
ενίσχυση κυρίως σε γιατρούς.
Ο κ. Εξαδάκτυλος αναφέρει ότι 
μέτρα γενικά θα λαμβάνονται 
και θα αίρονται ανάλογα με 
την συμπεριφορά του ιού, 
δεν αποκλείει το ενδεχόμενο 
να χρειαστεί να φορέσουμε 
και στον δρόμο μάσκα, ενώ 
αναφορικά με το άνοιγμα των 
σχολείων, επισημαίνει ότι είναι 
ακόμα νωρίς να αξιολογηθούν 
τα σχετικά μέτρα.
Ο Πρόεδρος του Π.Ι.Σ συνιστά 
ψυχραιμία, υπευθυνότητα 
στους πολίτες και πιστή τήρηση 
των μέτρων ακούγοντας 
ευλαβικά τους ιατρούς, ενώ 
με βάση τις προβλέψεις των 
ειδικών, είναι πιθανό την 
Άνοιξη του 2021 να έχουμε 
απαλλαγεί οριστικά από την 
πανδημία του κορωνοϊού.

1 Πρόσφατα μιλήσατε για την πιθανότητα 
να δούμε τετραψήφιο αριθμό κρουσμά
των. Πόσο κοντά είμαστε σε αυτό;

Οι προβλέψεις που αναφέρομαι πάντοτε δημο
σίως, είναι οι προβλέψεις του Αριστοτελείου 
Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης οι οποίες μέχρι 
τώρα είναι αξιόπιστες και, σύμφωνα με αυτές, 
τους επόμενους μήνες μπορεί να δούμε όχι μόνο 
τετραψήφιο αριθμό κρουσμάτων αλλά και τετρα
ψήφιο αριθμό ασθενών πιθανόν και στις μονά
δες της εντατικής θεραπείας.

* Το Εθνικό Σύστημα Υγείας μπορεί να 
ανταπεξέλθει σε μια δραματική αύξηση 
κρουσμάτων αλλά και των διασωληνω- 
μένων;

Αυτή τη στιγμή στο Ε.Σ.Υ χρησιμοποιούνται όλα 
τα κρεβάτια εντατικής θεραπείας που είναι καθο
ρισμένα να υποδέχονται ασθενείς με Covid και 
η πληρότητα είναι περίπου στα 2/3. Υπάρχει 
η δυνατότητα τα κρεβάτια αυτά της εντατικής 
να αυξηθούν και να αυξηθούν πολύ. Το Εθνι
κό Σύστημα Υγείας σήμερα διαθέτει περισσότε
ρες κλίνες εντατικής θεραπείας από όσες διέθε
τε στην αρχή του έτους.

1 Ωστόσο αν η κατάσταση εξοκείλει τον 
χειμώνα και δούμε ραγδαία αύξηση ασθε
νών οι κλίνες και οι υπηρεσίες του ΕΣΥ θα 
μπορούν να αντέξουν το βάρος;

Όπως γνωρίζουμε, το Εθνικό Σύστημα Υγείας 
είναι ένα σύστημα 40 ετών που χρειάζεται αλλα
γές, βελτίωση και μεταρρυθμίσεις. Ωστόσο δεν 
είναι η ώρα για μεταρρύθμιση, τώρα είναι ώρα 
για ενίσχυση. Έχουμε διπλάσια κρεβάτια εντα
τικής θεραπείας από όσα είχαμε τον Ιανουά
ριο, αλλά χρειάζεται κυρίως ενίσχυση σε ιατρι
κό προσωπικό.

1 Ο κ. Σύψας έκανε λόγο για lockdown 
μετά από 14 ημέρες, εάν δεν αποδώσουν 
τα υπάρχοντα μέτρα. Ποια η γνώμη oas;

Δεν θέλω να μπαίνω σε συζήτηση για τα επόμε
να μέτρα. Σε κάθε περίπτωση, αυτό που κατε- 
ξοχήν προέχει, είναι να τηρηθούν τα υπάρ-

££
θα πρέπει οι ποΠίτες να 
εμπιαιεύονται τους γιατρούς τους 
και τις επίσημες ανακοινώσεις 
και να θυμούνται ότι στο διαδίκτυο 
και ατο Facebook μπορεί κανείς 
να γράφει οτιδήποτε θέλει, με 
ανευθυνάτητα και χωρίς έλεγχο.

χοντα μέτρα σωστά και να εφαρμοστούν από 
τους πολίτες.

* Είστε αισιόδοξος ότι θα αποδώσουν τα 
μέτρα που πάρθηκαν για την Αττική;

Η λήψη των μέτρων δεν φέρνει από μόνη της 
αποτέλεσμα. Απαιτείται η τήρηση των μέτρων. 
Πιστεύω ότι οι συμπολίτες μας θα κατανοήσουν 
το πρόβίσιμα, βλέποντας και τους αριθμούς που 
ανακοινώνονται καθημερινά και θα έχουμε μία 
καθολική συμμόρφωση, ώστε να υπάρχει απο
τέλεσμα και δεν θα είναι η στάση που είδαμε στο 
παρελθόν αρκετές φορές των υπεκφυγών ή παρά
καμψης των μέτρων.

* Μετά την αυστηροποίηση των μέτρων, 
μπορεί να δούμε και το φαινόμενο να 
φοράμε μάσκες και στον δρόμο ακόμα;

Αν απαιτείται κάτι τέτοιο ναι γιατί όχι; Προσέξ
τε δεν είναι δυνατόν να μιλάμε με το τι θα μπο
ρούσε να συμβεί. Πρέπει να μιλάμε με το τι συμ
βαίνει τώρα και τι μπορούμε να κάνουμε τώρα. 
Υπάρχοιν παρά πολλά ενδεχόμενα. Παραδείγμα
τος χάριν ξεκινάμε να κάνουμε την χολή της για
γιάς και Λέμε π.χ.: «Μπορεί να πάθει και εγκεφα
λικό;» Μπορεί... «Μπορεί να πάθει και καρδιολο
γικό;» Μπορεί. «Μπορεί και να πεθάνει;» Μπο
ρεί... Δηλαδή, κάπου και εμείς δεν αντέχουμε. Ας 
βάλει αυτός που πρέπει να βάλει την μάσκα εκεί 
που πρέπει και, μετά από δύο εβδομάδες π.χ., αν 
χρειαστεί κάτι άλλο, είναι ένα άλλο ζήτημα που 
θα το δούμε τότε.

Μπορεί να γίνει πραγματική πρόβλε
ψη των κρουσμάτων;

Η μαθηματική προσέγγιση μπορεί να απαντή
σει αυτή την ερώτηση, δεδομένου ότι η πρό
βλεψη γίνεται με βάση τη συμπεριφορά του ιού 
και αν αλλάξει η συμπεριφορά θα αλλάξει και 
το αποτέλεσμα της πρόβλεψης.

Ί Σας ανησυχούν οι αρνητές της μάσκας; 
θα δούμε πιστεύετε ακραία φαινόμενα 
με γονείς που διαφωνούν με τη χρήση 
μάσκας;

Είμαστε εδώ για να εξηγήσουμε σε όλους ότι η 
μάσκα είναι αναγκαία και ασφαλής. Πιστεύου
με ότι όλοι μπορούν να το κατανοήσουν εφό
σον λάβουν τις απαραίτητες πληροφορίες και 
εκεί θα πρέπει να επικεντρωθούμε. Η άρνηση 
της μάσκας, ή η άρνηση των μέτρων, ή η άρνηση 
της ύπαρξης του ιού, επιδημικά δεν επιδέχεται 
αμφισβήτηση. Και δεν επιδέχεται αμφισβήτηση 
γιατί όλοι οι επίσημοι οργανισμοί και αυτοί που 
εκφράζονται ένανη των πολιτών, είναι ομόφωνοι.

* Πώς κρίνετε τα μέτρα που πάρθηκαν 
για το άνοιγμα των σχολείων, δεδομέ
νου ότι έχουμε ήδη 7 σχολεία κλειστά 
λόγω κρουσμάτων;

Είναι μόνο λίγες μέρες από το άνοιγμα των σχο
λείων. Δεν μολύνθηκαν τώρα στα σχολεία από 
τον ιό, το πιθανότερο είναι ότι είχαν ήδη μολυν- 
θεί οι άνθρωποι πριν την έναρξη της σχολι
κής χρονιάς, καθώς γνωρίζουμε ότι αυτός ο ιός 
κυκλοφορεί στην κοινότητα, θα πρέπει λοιπόν 
με ηρεμία να εφαρμόζονται τα μέτρα που έχουν 
ληφθεί για τα σχολεία και να περιμένουμε να 
δούμε πώς θα εξελιχθεί η κατάσταση.

1 Άρα είναι επαρκή τα μέτρα που έχουν 
παρθεί για το άνοιγμα των σχολείων;

Είναι ακατάλληλος ο χρόνος αξιολόγησης επάρ
κειας των μέτρων. Μετά από κάποιο εύλογο 
χρονικό διάστημα θα κριθεί η επάρκεια των 
μέτρων. Είναι μόνο λίγες μέρες μετά το άνοιγ
μα, αυτό που συμβαίνει δεν είναι κάτι μη ανα
μενόμενο, είναι πολύ νωρίς για να κρίνουμε 
την επάρκεια των μέτρων.

Πρόοφατα ο έγκυρος καθηγητής κ. 
Δερμιτζάκης είπε ότι θα πρέπει η θεία 
Κοινωνία να μοιράζεται στους πιστούς 
με ατομικό πλαστικό κουταλάκι. Ποια 
η άποψή σας με Βάση την επιστημονι
κή προσέγγιση;

Ο ιός μεταδίδεται και με το σάλιο. Κατά συνέπεια, 
αυτό θα πρέπει να το έχουμε όλοι υπόψη μας.

* Ποιο είναι το μήνυμα σας προς τους 
πολίτες ενόψει ενός πραγματικά δύσκο
λου φθινοπώρου;

Χρειάζεται ψυχραιμία και συνεχής συμμόρφω
ση με τα μέτρα, τα οποία είναι και τα μόνα που 
μπορούν να μας βοηθήσουν σε αυτή τη φάση, 
θα πρέπει να γνωρίζουμε τι μέτρα θα λαμβάνο- 
νται και θα αίρονται κατά περιόδους, διόπ έχουμε 
μπροστά μας αρκετό χρόνο μέχρι να ξεπεράσουμε 
την δυσκολία, θα πρέπει οι πολίτες να εμπιστεύ
ονται τους γιατρούς τους και ης επίσημες ανακοι
νώσεις και να θυμούνται ότι στο διαδίκτυο και 
στο Facebook μπορεί κανείς να γράφει οτιδή
ποτε θέλει, με ανευθυνότητα και χωρίς έλεγχο.

* Πότε πιστεύετε ότι θα απαλλαγούμε ορι
στικά από την πανδημία του κορωνοιού;

Οι προβλέψεις που γίνονται από αυτούς που 
πρέπει να γίνονται, μιλούν για τα τέλη της Ανοι
ξης του 2021!
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1  Αλληλοσυγκρουόμενα μηνύματα στους πολιτες εν
μέσω πανδημιας

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 27 Ημερομηνία
έκδοσης:

20-09-2020

Επιφάνεια: 508.66 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αλληλοσυγκρουόμενα μηνύματα 
otous ποΧίτεε εν μέσω navonpias
ΜΑΡΤΥΡΕΣ της κυβερνητικής πολυφωνί
ας έγιναν οι πολίτες για ακόμη μία φορά την 
προηγούμενη εβδομάδα σχετικά με το ΕΣΎ 
και την οχύρωσή του.

Τη Τρίτη, αφού ήδη ο καθηγητής λοιμω- 
ξιολογίας κ. Νικόλαος Σύψας είχε δηλώσει 
ότι έχει καλυφθεί το 60% των κλινών ΜΕΘ 
στην Αττική, η είδηση επιβεβαιώθηκε και 
από τον υφυπουργό Πολιτικής Προστασίας 
κ. Νίκο Χαρδαλιά ο οποίος αιτιολογώντας 
τη λήψη έκτακτων μέτρων για την Αττική, 
δήλωσε πως υπάρχει αυξημένη επιβάρυν
ση στις κλίνες ΜΕΘ. Στο πλαίσιο της επίση
μης ενημέρωσης για τον κορωνοϊό, η δήλω
ση αυτή προκάλεσε την ερώτηση δημοσιο
γράφου στον υφυπουργό Υγείας κ. Βασίλη 
Κοντοζαμάνη σχετικά με τον συνολικό αριθ
μό των ΜΕΘ στην Αττική, και όχι απλώς για 
τους διασωληνομένους, που όπως είχε ήδη 
γίνει γνωστό, ήταν 67.

£6
Η ΟΕΝΓΕ με επείγουσα 
ανακοίνωσή της, 
διέψευδε ιη 
χαΗαρόιηια ίου 
πρωθυπουργού για το ΕΣΥ, 
κρούοντας τον κώδωνα 
ίου κινδύνου για τη 
ραγδαία αύξηση των 
διασωθηνωμένων στις 
ΜΕΘ, κάνοντας έκκληση 
για συνάντηση με την 
πολιτική ηγεσία.

Ο κ. Κοντοζαμάνης, φανερά αμήχανος, 
απάντησε ότι το 60% των κλινών ΜΕΘ που 
είχε καλυφθεί ήταν τελικά οι 67 διασωληνο- 
μένοι. Υποστήριξε δηλαδή ότι το 60% των 
διαθέσιμων κλινών ΜΕΘ στην Αθήνα που 
προορίζονται για ασθενείς με Covid-19 είναι 
πλήρες με 67 διασωληνομένους!

Η παραπάνω δήλωση αντί να προσφέ
ρει απαντήσεις γέννησε περισσότερα ερω
τηματικά σχετικά με τον συνολικό αριθμό 
των ΜΕΘ, καθώς όλο το προηγούμενο διά
στημα στελέχη της κυβέρνησης υποστήριζαν 
με ζήλο ότι οι ΜΕΘ αυξάνονται.

Την επόμενη μέρα, την Τετάρτη, ο πρω
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης συναντή
θηκε με την ΠτΔ Κατερίνα Σακελλαροπού- 
λου όπου και συζήτησαν, μεταξύ άλλων, για 
τη διαχείριση της πανδημίας.

Στο πλαίσιο της κουβέντας τους, ο πρωθυ
πουργός εμφανίστηκε εφησυχαστικός, δηλώ
νοντας ότι ο ίδιος βλέπει σταηστικά τα οποία 
δεν ανταποκρίνονται πάντα στην πραγματι
κότητα, τονίζοντας ότι «το ΕΣΎ είναι απολύ
τως έτοιμο να αντιμετωπίσει την όποια έξαρ

ση των κρουσμάτων και σε επίπεδο κρεβα- 
τιών και σε επίπεδο κρεβατιών που έχουν 
να κάνουν με ΜΕΘ».

Την ίδια στιγμή η Ομοσπονδία Ενώσεων 
Νοσοκομειακών Γιατρών Ελλάδος (ΟΕΝΓΕ) 
με επείγουσα ανακοίνωσή της, διέψευδε τη 
χαλαρότητα του πρωθυπουργού για το ΕΣΎ, 
κρούοντας τον κώδωνα του κινδύνου για τη 
ραγδαία αύξηση των διασωληνωμένων στις 
ΜΕΘ, κάνοντας έκκληση ακόμη μία φορά, 
για συνάντηση με την πολιτική ηγεσία.

Το απόγευμα, έπειτα από ανακοίνωση 
και της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Εργα
ζομένων Δημοσίων Νοσοκομείων (ΠΟΕ- 
ΔΗΝ), με την οποία καταγγελλόταν ότι τα 
ημερήσια κρούσματα που δίδει ο ΕΟΔΥ, 
δεν είναι αντιπροσωπευτικά της διασπο- 
ράς του κορωνοϊού, ήρθε νέα δήλωση από 
επίσημα χείλη.

Τελικά, ο υπουργός Υγείας κ. Βασίλης 
Κικίλιας δήλωσε ότι τα νοσοκομεία της Αττι
κής διαθέτουν συνολικά 75 κλίνες ΜΕΘ- 
Covid, εκ των οποίων 53 είναι κατειλημ
μένες και 22 κενές.
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